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 Zasedání obecního zastupitelstva v Černilově se 
konalo dne 22. 9. 2004 a zabývalo se mimo jiné 
následujícími problémy:
 Byla přijata vyhláška „O omezujících opatření 
k zabezpečení veřejného pořádku“, která upravuje 
pohyb psů na území Obce Černilov.
 Vybírám základní ustanovení z této vyhlášky:

 

Článek 1

Na území obce Černilov je zakázáno vstupovat se psy:
a) na pozemek základní školy a mateřské školy
b) na dětské hřiště
c) na hřbitovy
d) na hrací plochy sportovišť
e) a dále do míst, která jsou označena zákazem vstupu se psy

Zprávy z radnic

OBEC ČERNILOV
OBEC LIBNÍKOVICE

Veřejné zasedání OZ dne se uskutečnilo dne 21.6.2004.

1) Na základě výsledků komunálních voleb byl jako náhradník za 
člena obecního zastupitelstva zvolen pan Rudolf Hrubý, který 
nahrazuje zesnulého člena obecního zastupitelstva pana Antonína 
Kunstu. Pan Rudolf Hrubý složil slib člena OZ do rukou starosty.

2) Členové obecního zastupitelstva a hosté byli seznámeni se 
Zprávou o přezkoumání hospodaření obce Libníkovice za rok 
2003, kterou provedl Krajský úřad  Královéhradeckého kraje. 
Audit byl OZ projednán a bez výhrad schválen.

3) Přítomní byli seznámeni se zprávou činnosti Mikroregionu 
Černilovsko. Získání dotace na vybavení svazku mechanizací 
na údržbu zeleně. V rámci této dotace bude naší obci pronajmut 
malotraktor Honda na sečení travních ploch. Obec poskytne 
Mikroregionu mimořádný členský příspěvek na nákup uvedené 
techniky ve výši 72 tis. Kč. Zprovoznění bezdrátového internetu 
by mělo proběhnout do konce června.
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Mikroregion 
Černilovsko

Bezdrátový informační systém

 K 30. 6. 2004 bylo pokryto dle odhadu cca 85-90% 
území signálem za přispění našeho svazku 380 tis. 
Kč. Dle sdělení KNET INT bylo ke dni 22. 9. 2004 
realizováno 160 připojení, přičemž původních zájemců 
bylo cca 200 a dodatečně se přihlásilo dalších 100. Na 

přístupovém bodě LIPRA byl odstraněn technický problém, který 
negativně ovlivňoval kvalitu připojení v Libřicích, Výravě, H. a D. 
Černilově a v Libníkovicích. Překáží i lešení na obřadní síni, kde je 
jeden ze tří přístupových bodů v Černilově. Dle sdělení pana Eduarda 
Pitky bude fi rma po instalaci všech bezproblémových připojení 
provádět technická opatření na pokrytí hluchých míst, která se 
vyskytují především v Libranticích. Je si však nutno uvědomit, že 
mohou být místa, kde by si pokrytí signálem vyžádalo neúměrné 
náklady. Závazek pokrytí KNET INT je min. 70% území.

Vybavení svazků obcí technikou
 Z této akce byla pořízena technika na údržbu zeleně v celkové hodnotě 
450 tis. Kč a na základě smluv o výpůjčce přidělena do jednotlivých obcí. 
Do Librantic mulčovač a sekačka, do Lejšovky sekačka a křovinořez,  do 
Libníkovic a Výravy malotraktory a do Libřic sklápěcí vozík.

Značení cyklotras a doprovodná 
architektura.

 Realizace byla zadána u KČT Ústí nad Orlicí a v současné 
době se již provádí. Byla rozšířena i na území nových členských 
obcí Skalici a Smržov. Abychom fi nančně tuto akci zvládli, bylo 
dohodnuto provést kompletní značení a instalaci informačních 
tabulí, nákladem 528 tis. Kč. Výstavba odpočívadel již bude v režii 
jednotlivých obcí.

Projekt pro územní řízení Cyklostezka 
napříč mikroregionem

 Na projektu se pracuje, celou situaci by usnadnil rychlejší 
postup Komplexních pozemkových úprav, které prakticky 
připravují území pro tuto rozsáhlou stavbu.

Článek 2

Na území obce Černilov je zakázáno ponechat volně pobíhat psy:
a) na silnicích a místních komunikacích
b) před prodejnami potravin
c) na autobusových zastávkách
d) před objekty sloužícími k veřejnému zájmu ( Obecní úřad, pošta, 

Sokolovna, Orlovna, kostely)
e) na veřejném  prostranství - veškeré prostranství  přístupné každému 

bez omezení, tedy sloužící obecnému užívání, které je ve vlastnictví 
obce (příloha č.1) a další prostory  jejichž vyznačení je uvedeno 
v příloze č. 2 této obecně závazné vyhlášky, vyjma prostranství 
uvedených v článku 3 této vyhlášky.

Článek 3

Místo (území), kde je dovoleno ponechat volně pobíhat psy, 
ovšem pod kontrolou držitele psa:
a) na pozemku polního letiště v Černilově

 Při projednávání této vyhlášky byla diskutována i otázka chovu 
bojových a dalších velkých plemen psů, které jsou potenciálním 
nebezpečím pro zdraví a mnohdy i životy především dětí. 
 Přípravou zákona (tedy vyšší právní normy) s touto problematikou 
se zabývá Parlament ČR, již dnes bych chtěl apelovat na všechny 
chovatele „nebezpečných“ psů, aby učinili takové opatření, aby jim 
psi nemohli v žádném případě uniknout. V této souvislosti připomínám 
trestní odpovědnost majitelů.
 Dále zastupitelé vzali na vědomí návrh Změny č.2 územního 
plánu. Přítomní byli seznámeni se stavem prací letošních 
plánovaných akcí, dokončen byl vodovod do uličky ke Špačkovým, 
chodníky v Bukovině, rekonstrukce šaten a soc.zařízení pro chlapce 
v přízemí základní školy,  bezdrátový rozhlas v plánovaném rozsahu 
v Bukovině, Újezdě i v Černilově a bylo rozhodnuto, že přijmeme 
výhodnou nabídku dodavatele - fi rmy Empemont z Valašského 
Meziříčí na kompletní ozvučení Černilova novými hlásiči za 600 tis. 
Kč ještě v tomto roce, přičemž polovinu uvedené částky zaplatíme až 
v příštím roce. Prakticky dokončená je rekonstrukce trávníku hlavní 
hrací plochy. Dokončuje se i  oprava fasády a oplechování věže obřadní 
síně, tam dojde k úspoře fi nancí, proto rozšíříme zakázku o rekonstrukci 
části střechy mezi věží a hlavní lodí. Před dokončením je i chodník na 
Pultrák, zadána je výstavba přechodu „U Ciprů“, včetně osvětlení 
a úpravy chodníku po obou stranách, a rekonstrukce střechy bývalé 
Evangelické školy. Zadáváme ještě topení v Sokolovně a projektovou 
dokumentaci na kanalizaci v Bukovině a pokračování rekonstrukce 
komunikace na Malé Straně v Černilově.
 Jsou navržena dvě nová dětská hřiště. Jedno v prostoru u Sokolovny 
a druhé v parku na dolejším konci. (Realizace je podpořena sponzorským 
darem PharmDr. Víta Hojného ve výši 20 tis. Kč), kterému tímto děkuji.
 Dále byla projednána naše reakce na nezařazení ZUŠ Černilov do 
sítě škol Ministerstvem školství. Bylo dohodnuto, že obec podá novou 
žádost a znovu bude usilovat o ZUŠ Černilov od 1. 9. 2005.

Ing.Stanislav Javůrek

Ing.Stanislav Javůrek
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OBEC LIBŘICE
 V květnu zastupitelstvo obce řešilo mimo běžné povinnosti dokončení 
výkupu pozemku pod chodníkem směrem na Výravu. Místostarosta Jan 
Špatenka opět jednal na VČE ohledně špatného stavu el. sítě. Stanovisko 
VČE se nijak nezměnilo, pouze byli schopni předložit fi nanční požadavky 
na krytí akce. Jejich představa je taková, že obec zaplatí okolo 80 000,- Kč 
za projekt, který vypracuje jejich projektant a dále dalších 500 000,- Kč za 
zrealizování akce. Z jejich strany se jedná o naprosto nerentabilní podnik, 
do kterého oni nebudou investovat. Pro velký zájem veřejnosti (hlavně 
z řad mládeže) byla rozšířena doba, po kterou je zpřístupněn internet - 
mimo pondělí lze využít i čtvrtek od 18,00 do 20,00 hod. Občanům byla 
dána rozšířením vyhlášky o půjčování mechanizace možnost zapůjčení 
traktoru za poplatek ve výši 150,- Kč/1 hod. Dále byl projednán projekt 
ing. Pišty na kanalizaci na Malé Straně a z předložených nabídek byla 
s ohledem na kvalitu odváděné práce a fi nanční nabídku vybrána 
fi rma STAVOKA. Starosta obce jednal s Fondem životního prostředí 
o podmínkách zachování státní dotace na plynofi kaci obce. Výsledkem 
bylo podepsání Dodatku č. 2 ke smlouvě, ze které vyplývá, že v současné 
době po připojení dalších zájemců obec splňuje podmínky pro přidělení 
dotace a nemělo by tudíž dojít k navrácení peněz! Sama obec provedla 
plynofi kaci ve svých objektech a poskytla fi nanční půjčku.
 V květnu dále proběhlo zasedání v hostinci U Špatenků, na kterém 
byli občané informováni o hlavní činnosti zastupitelstva. Starosta 
ing. Šafránek seznámil přítomné se záměrem zastupitelstva na další 
činnost a zároveň se na spoluobčany obrátil se žádostí na spolupráci 
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OBEC SKALICE
 Naší obcí procházejí značené cyklostezky i turistické trasy. Aby 
se cyklistům lépe jezdilo a nemuseli využívat frekventovaných silnic, 
rozhodlo zastupitelstvo obce, že zainvestuje a upraví cyklostezky z Ruseka 
do Skaličky a ze Skalice do Smiřic. Cyklostezka z Ruseka do Skaličky má 
srovnaný povrch, který byl pokryt asfaltovou drtí a zpevněn. Cyklostezka 
ze Skalice do Smiřic byla vyfrézována a srovnán její povrch. Kolařům se 
bude lépe jezdit, nepřijdou do styku s výfukovými plyny aut a mohou 
v klidu pozorovat krajinu  a okolí. Tyto stezky užívá stále více občanů. 
Obec uhradila za tuto investici částku ve výši Kč 650 000,- s tím, že  část 
investice   na úpravu cest dostane od MěÚ Smiřice a část z Černilova. Při 
této příležitosti se podařilo upravit i místní prašnou komunikaci v obci 
Skalice, která vede od hasičské zbrojnice přes potok k rodinným domkům. 
V současné době probíhá i úprava povrchu cesty a parkoviště u MŠ 
Číbuz. 

Eva Ornstová - místostarosta

4) Starosta seznámil přítomné s došlými nabídkami na opravu místní 
komunikace na Horním Černilově a dále s došlými nabídkami 
na nátěr rozhledny. Na opravu místní komunikace byla vybrána 
fi rma Rekom Nový Bydžov, cena za provedení prací 180 tis.Kč, 
na nátěr rozhledny byla vybrána fi rma MTA Group Lanškroun, 
cena za provedení prací 150 tis.Kč.

5) Dále bylo projednáno vykácení lesního porostu u rozhledny tak, 
aby byla viditelnost z rozhledny. Bude provedeno na podzim 
letošního roku.

6) V současné době probíhají práce na dokončení územního plánu 
obce.

 Připomínám občanům, že všechna zasedání OZ jsou veřejná a rádi 
se jejich náměty k činnosti budeme zabývat. 

 Od podzimu loňského roku probíhá rekonstrukce budovy obecního 
úřadu. Přestože ještě zdaleka není práce na stavbě dokončena, je 
zde možné vidět novou střešní krytinu, rozšířené prostory hasičské 
zbrojnice, stropy obložené sádrokartonem, pracuje se na hygienickém 
zařízení, které nám doposud chybělo. Byl rozšířen vnitřní prostor 
místní knihovny.
 V současné době je již hotova oprava místní komunikace na 
Horním Černilově, dále nátěr rozhledny. Na obě tyto akce byla získána 
dotace z Programu obnovy venkova ve výši 60 procent nákladů na 
každou akci. Rozhledna je nedílnou součástí našeho kraje, je uvedena 
v turistických publikacích, hojně navštěvovaná cykloturisty a turisty. 
V rámci vyznačení cyklotras Mikroregionu na podzim letošního roku 
bude směrovkami vyznačena i rozhledna.
 Velkým přínosem pro obec je pronájem malotraktoru HONDA 
na sečení travnatých ploch v obci. Byl tím vyřešen problém, který 
trápí mnoho obcí. Traktor je plně využit panem L.Preclíkem a vesnice 
získala upravenými zelenými plochami na vzhledu.
 Dále došlo v letošním roce ke zpevnění místních komunikací v obci 
vedoucí k domu čp.20 p.Jaroslava Hrubého, dále komunikace k čp. 26 
Kašparovi a cesta k chatám za vesnicí podle Klosových a Hubáčkových. 
To vše celkovým nákladem cca 100 tis. Kč.

 Během měsíce srpna proběhla pro zájemce instalace bezdrátového 
internetu. Bohužel se fi rma KNET INT s.r.o. potýká s technickými 
problémy. Věříme, že i toto se brzo podaří odstranit k úplné 
spokojenosti uživatelů.

Milan Vavřinka, starosta

při  rozvoji obce - dbát na pořádek okolo svého domu, do kontejnerů 
dávat pouze určený odpad, mačkat plastové lahve, atd. Dále vyzval 
občany, aby předkládali vlastní návrhy na zvelebení obce - každý 
námět je vítaný a bude prodiskutován. Ing. Zilvar seznámil s prací
 Mikroregionu Černilovsko a s úvahou zastupitelstva obce 
vytvořit vlastní dlouhodobý plán rozvoje obce. V následující diskusi 
zastupitelé odpovídali na připomínky a návrhy. Pan Kumprecht 
Josef st. za místní hasiče poděkoval za vstřícnost zastupitelstva při 
zakoupení vozidla a hasičské techniky.
 V červnu se rýsovaly dvě velké akce - hlavní silnice směr Náchod 
- Hradec Králové a část kanalizace na Malé Straně. Revizní komise 
informovala, že dluh ve výši 6 655,- Kč byl v plné výši splacen. 
Místostarosta J. Eliáš informoval o možnosti dotace ze Svazku obcí 
Černilovsko na nákup nářadí určeného k údržbě zeleně. Na jejím základě 
byl zakoupen vlek za malý traktor. Obec získala za symbolický pronájem 
ve výši 1,- Kč za rok možnost uložení a garážování obecní techniky. 
Obecní úřad podal Úřadu pro zastupování státu žádost o pronájem 
pozemku - přístupové cesty - k novostavbám za prodejnou. Jiné řešení 
prozatím není možné. 
 Během července se řešily problémy okolo uzavírky hlavní silnice 
- harmonogram prací byl celkem dodržován. Jako problém se jevila 
velká neukázněnost řidičů, kteří nerespektovali značení, jezdili po 
travnatých plochách, slova semafor nebo přiměřená rychlost jim 
vůbec nic neříkala! Rekonstrukce kanalizace probíhala podle plánu. 
Zastupitelstvo hodnotilo pololetní plnění rozpočtu - rozpočet je 
průběžně plněn, obec není zadlužená, má dostatek fi nanční hotovosti, 
peníze jsou vynakládány hospodárně a účelně. Obecní úřad fi nančně 
a sportovci prací  se podíleli na vybudování tréninkového hřiště a na 
údržbě tenisových kurtů. Místní hřbitov se dočkal odvodu odtoku 
odpadní vody do kanalizace, takže se nyní hroby  už nepodmáčí a na 
chodnících je sucho. 
 V srpnu nadále probíhaly práce na rekonstrukci hlavního tahu 
přes Libřice, který byl od soboty 28. srpna zprůjezdněn. Skončily 
tak nepříjemné objížďky, které nebyly po chuti řidičům ani občanům 
bydlícím na Malé Straně. Někteří řidiči se opět „vyznamenali“ - po 
dokončení nového povrchu vozovky nerespektovali závoru, klidně ji 
odtáhli a ti línější to brali rovnou přes čerstvě uhrabanou zatravněnou 
plochu. Investorem celé rekonstrukce byla Správa a údržba silnic. 
Náklady dosáhly výše okolo 21,5 milionu korun. V současné době 
se dokončují navazující práce jako napojování chodníků a úprava 
prostranství okolo prodejny.
 Po dokončení prací proběhne podzimní etapa vysazování 
nových stromků a další zeleně. Dále bylo odsouhlaseno vytvoření  
fotodokumentační kroniky obce. Poslední akcí je zřízení bezdrátového 
připojení na internet - část domácností je již připojena, ostatní účastníci 
mají být v průběhu září, případně října.
 Nyní stojí před zastupitelstvem důležitá akce - příprava a pořádání  
„Libřických slavností u příležitosti svěcení praporu obce“

Za zastupitelstvo obce Eva Hynková



KNIHOVNY MIKROREGIONU

Knihovna ve Skalici

 V obci Skalice v místní knihovně mohou 
občané za poplatek pracovat na počítači a využívat  
internetových služeb, a to každé úterý od 18,00 
hod. do 19,00 hod. a v sobotu od 16,00 hod. do 
17,00 hodin. Obecní úřad se rozhodl, že požádá 
Ministerstvo kultury ČR, které vyhlásilo II. kolo 

výběrového řízení na poskytování dotací pro knihovny a veřejné 
informační služby na rok 2004 o poskytnutí této dotace.  Jestliže tento 
grant dostaneme, budou obyvatelé mít možnost využívat internetové 
služby po dobu 3 let zdarma. Odměnou nám bude, jestliže tyto služby 
bude využívat i ten, který počítač doma nemá a chce se naučit s ním 
pracovat, vždyť na internetu najde tolik informací! V případě většího 
zájmu občanů jsme schopni  rozšířit provozní hodiny, budete o tom 
včas informováni místním rozhlasem. Přejeme si, aby naše žádost 
dopadla kladně. 
 Dále bychom Vás chtěli ještě informovat, že Knihovna města Hradec 
Králové pořádá různé zajímavé akce, kterých se může každý sám zúčastnit. 
Dne 26. 10. 2004 je to komponovaný pořad  o vývoji a proměnách naší 
hymny,  a to od 14,00 hod. - 15,30 hod. v poslechovém studiu hudebního 
oddělení v Tomkově ulici /u divadla/ v Hradci Králové. Další akce se koná 
dne 7. 12. 2004, je to vánoční pořad  Máselná Lhota od 14,00 hod. do 
15,30 hod. tamtéž. Zájemci se mohou přihlásit na telefonu č. 495514521.

Eva Ornstová - místostarosta

Knihovna v Libníkovicích

 Místní knihovna je nyní důstojným kulturním stánkem pro naše 
čtenáře. Ve spolupráci s knihovnou v Černilově je zde nabízeno přes 
1000 svazků pro malé i dospělé. Přestože obyvatel je zde pouze 140, 
stálých čtenářů dochází 23 a 10 dětí. Půjčování knih se stalo nedílnou 
součástí života našich obyvatel. V budoucnosti počítáme s nákupem 
počítače pro místní knihovnu a připojením internetu pro veřejnost.

Internet ve Výravě

 Od měsíce září 2004 je v místní knihovně veřejně přístupný 
internet. Zájemci o tuto moderní komunikační technologii jsou srdečně 
zváni. Otevírací doba knihovny je v pátek od 16 do 18 hod. 

Cesty k vědění
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OBEC SMRŽOV
A HUBÍLES

Veřejné zasedání obecního zastupitelstva 
se konalo dne 17.6. 2004 a 19.8. 2004

1) Byl schválen vstup obce Smržov do Mikroregionu Černilovsko. 
Účastníci zasedání byli seznámeni s činností mikroregionu. V letošním 
roce dodělání internetu pro obce, nakoupení techniky na úpravu 
veřejných prostranství a vybudování  vyznačení cyklotras.  

2) Územní plán. Krajský úřad Královehradeckého kraje odbor regionálního 
rozvoje územního plánování a stavebního řádu neshledal nedostatky 
z hlediska stavebního zákona a ostatních právních předpisů, proto 
doporučil Územní plán obce Smržov a Hubíles předložit obecnímu 
zastupitelstvu k závěrečnému projednání. Na veřejném zasedání 19. srpna 
2004 proběhlo závěrečné schválení územního plánu. Byla také vydána 
obecně závazná vyhláška o závazné části Územního plánu obce Smržov. 
Schválení územního plánu obecním zastupitelstvem se stal Územní plán 
pro katastrální území Smržov a Hubíles platným a závazným.

OBEC VÝRAVA
Nejdůležitější body projednané na 
zasedání zastupitelstva ve Výravě:

1) dne 7.6.2004
 Zastupitelstvo obce Výrava vybralo fi rmu Funny sport Zlín na 

sportovní vybavení a lajnování  víceúčelového sportovního hřiště.
 Zastupitelstvo obce schválilo mimořádný příspěvek ve výši 

72 000,- Kč do Mikroregionu Černilovsko na nákup zahradní 
techniky, která bude pronajmuta obci Výrava. 

2) dne 14.6.2004 
 Toto zasedání se konalo za účasti zástupců Pozemkového fondu 

v Hradci Králové ing. Dohnalové a ing. Tylše.
 Pí. Ing. Dohnalová informovala o možnostech cestní a ekologické 

výstavby. Prioritou pro obec Výrava je cesta pod Hřiby a biocentrum 
V lukách. Ing. Tylš hovořil o možnostech fi nancování těchto staveb 
z fondu EU i možnosti spolufi nancování. V případě realizace 
biocentra V lukách, z prostředků fondů revitalizace pozemkový 
úřad poskytne Obecnímu úřadu Výrava propočet nákladů - podíl 
obecního úřadu.

3) dne 30.6.2004
 Starosta p. Jurčík informoval o výsledcích jednání o výstavbě 

vodovodu na Dolní Černilov ve fi rmě VAK HK. Sděleno bylo, že 
náklady na výstavbu činí 5 929 000,- Kč oproti plánu 4 336 000,- Kč. 
Podíl obce narostl na 2 154 000,- Kč viz příloha zápisu. Z důvodu 
fi nanční náročnosti obec odstoupila od tohoto projektu a případnou 
realizaci si zajistí sama s možnou státní podporou. VAK dokončí 
celou stavební přípravu a zaplatí projektovou dokumentaci.

4) dne 12.7.2004
 Zastupitelstvo obce odsouhlasilo projekt fi . OVAZ zámečnictví s.r.o., 

Výprachtice na oplocení veřejného sportovního hřiště, ve variantě 
dřevěného bednění do výšky 0,6 m a oplocení po delších stranách ve 
výšce 3 m. Cena tohoto díla bude činit 285 200,- Kč bez DPH.

5) 28.7.2004
 Na tomto mimořádném zasedání Ing. arch. Novotný seznámil 

přítomné se Zadáním územního plánu obce Výrava. 
 S úplným Zadáním územního plánu obce Výrava se mohou občané 

seznámit na obecním úřadě. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo 
návrh zadání územního plánu obce Výrava. 

6) 6.9.2004
 Zastupitelstvo obce schválilo záměr prodat dům čp. 113 (chudobinec) 

a dnem 7.9.2004 jej zveřejnilo. Datum uzávěrky je 29.9.2004. 

 Připomínáme, že zasedání zastupitelstva se koná pravidelně každé 
první pondělí v měsíci. Všichni spoluobčané jsou srdečně zváni.

INFORMACE PRO RODIČE
Telefonní čísla:

 základní škola 495 431 118 
 mateřská škola 495 431 478 bude přepojeno ústřednou
 školní jídelna 495 431 478

Číslo účtu školní jídelny: 192 533 046/0300  

Přestávky ve škole: 8,45 - 8,55
 9,40 - 10,00
 10,45 - 10,55 2.stupeň
 11,40 - 12,45 11,40 - 11,50 
 13,30 - 13,40 12,35 - 13,20 
    14,05 - 14,10 

Úřední hodiny - v kanceláři školy:

 Po 7,00  -  9,00
 Út 7,00  -  9,00 12,00  -  14,00
 St 7,00  -  9,00 12,00  -  14,00
 Čt 7,00  -  9,00  
 Pá 7,00  -  9,00  

Ing. Josef Kupka



str. 5Říjen 2004 Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko

 - vedení školy - po předběžné telefonické dohodě
 - ped.pracovníci - o přestávkách, po předběžné tel. dohodě v odpoled- 

ních hodinách   
 - výchovná poradkyně - konzultační hodiny - čtvrtek 15,00 - 

16,00 hodin, nebo po předběžné tel. domluvě

Prázdniny: podzimní 27. + 29. 10. 2004   
  vánoční 23.12. - 2. 1. 2005  
  pololetní 4. 2. 2005  
  jarní 14. 2. - 20. 2. 2005  
  velikonoční 24. 3. - 25. 3. 2005  
  hlavní 1. 7. - 31. 8. 2005   

Pedag. rady: 1.9.2004 Rodič.schůzky: 14.9.2004
  9.11.2004  16.11.2004
  20.1.2005  11.1.2005
  5.4.2005  19.4.2005
  21.6.2005  7.6.2005

Pravidla sběru starého papíru:

 Starý papír je nutno třídit do následujících skupin a převázat 
provázkem.
 1) noviny, časopisy, knihy bez tvrdých desek (tvrdé desky nutno 

odstranit).
 2) sjetiny z počítače bez kopíráků
 3) ostatní - karton, tvrdé desky z knih

Termíny sběru:

 21. -22. 9. 2004, 7. - 8. 12.2004, 8. - 9. 3. 2005, 14. -15 .6. 2005

INFORMACE PRO STRÁVNÍKY 
ŠKOLNÍ JÍDELNY ZŠ ČERNILOV

Vážení rodiče,
 od nového školního roku dochází ve školní jídelně 
k zavedení AJS (automatizovanému jídelnímu systému.) 
Měsíc září je zkušební. Od října bude systém zaveden 
naostro. K tomu je nutno podat přesné informace.

Čipy:

 Všichni strávníci obdrží při zaplacení obědů na měsíc září plastové 
čipy. Každý čip je zaevidován počítačem ve školní jídelně a má 
přidělený neviditelný kód sestávající ze 7 číslic, které je nutno znát 
pro případnou komunikaci pomocí internetu. Kód obdržíte na schůzce 
rodičů 14. 9. 2004, v případě absence prostřednictvím vašich dětí.
 Čip je pronajat strávníkovi za 115,- Kč. Pokud se strávník rozhodne 
z jakéhokoliv důvodu odhlásit ze stravování, má nárok nepoškozený 
čip vrátit proti pořizovacímu poplatku. Neplatí to však u poškozeného 
čipu.
 Poškození či ztrátu čipu je nutno co nejdříve nahlásit v kanceláři 
školy. Nový čip bude v tomto případě vydán opět proti poplatku 115,- Kč.

Placení obědů:

Obědy je možno platit:

 1) máte-li vlastní účet - převodem z účtu, popřípadě trvalým 
příkazem - nejvýhodnější způsob

 2) přímým  vkladem na poště - vkladovou složenkou (pro školu 
dražší způsob)

 3) ve školní jídelně v hotovosti - do konce kalendářního měsíce

 číslo účtu školní jídelny: 192533046/0300  
 variabilní symbol (VS): rodné číslo dítěte  
 konstatní symbol (KS): 558    
 infomace o platbě: jméno dítěte - nebo rodiče

 Peníze je nutno vložit minimálně ve výši měsíčního stravného, 
možno však i vyšší částky.
 Při převodu peněz z jiného peněžního ústavu na účet jídelny trvá 
až 5 dnů - zadávejte příkazy včas.    

Důležité upozornnění:

 Systém je nastaven tak, že pokud není účet strávníka kryt fi nanční 
částkou, po 3 dny bude strávníkovi oběd vydáván. Pokud nebudou 
ani čtvrtý den na kontě strávníka peníze - oběd vydán nebude.
 Stav konta je možno zjistit na požádání v kanceláři školní 
jídelny. Žáky budeme na konci kalendářního měsíce informovat 
prostřednictvím třídních učitelů o stavu konta.
 Zůstatek konta na konci školního roku bude vyplácen pouze 
žákům 9. ročníků, ostatním se převádí do dalšího školního roku. 
    

Odhlašování obědů:     
 

Obědy je možno odhlásit:
 1) v kanceláři jídelny školy na tel.číslo  495 431 478 a to vždy 

do 14 hodin předešlého pracovního dne
 2) pomocí internetu na adrese  objednavky.jidelna.cz  vždy do 

14 hodin dvou předešlých pracovních dnů (příklad - v úterý 
do14 hodin odhlásit čtvrtek)

 3) pomocí SMS objednávek - návod je vyvěšen na nástěnce ve 
školní jídelně

 Žádáme Vás, prosím, abyste obědy odhlašovali pouze z důvodů 
absence strávníků (žáků).     
       

Výdej jídla:

 Strávník se prokáže svým čipem čtecímu zařízení u výdejního 
okénka. Tím se mu automaticky odečte z osobního konta částka za 
jeden oběd. Při identifi kaci vidí vydávající kuchařka potřebné údaje 
za zobrazovacím zařízení (stav konta, počet vydaných obědů …..)
 Při zapomenutí čipu je nutné se předem ohlásit u okénka. 
Strávník dostane čip náhradní tzv. žolíka, který odevzdá kuchařce po 
výdeji stravy.

Cena obědů:

 1. - 4. ročník 16,- Kč dle vyhlášky MŠMT č.303/97
 5. - 9. ročník 18,- Kč
 cizí  38,- Kč   

REKONSTRUKCE SOCIÁLNÍHO 
ZAŘÍZENÍ

 Během školních prázdnin, zatímco si žáci u jejich učitelé užívali 
zasloužených volných dnů, proběhla v budově školy rekonstrukce 
chlapeckého sociálního zařízení.
 Zastupitelstvo obce vyčlenilo z mimorozpočtových zdrojů téměř 
300.000 Kč, za které se z hygienicky i vizuálně nevyhovujících toalet 
vybudovalo moderní sociální zařízení odpovídající standardním 
normám EU. Díky tajemníkovi obecního úřadu panu Mgr. Šůstkovi 
proběhla rekonstrukce podle časového harmonogramu a škola se tak 
mohla bez potíží připravit na nadcházející školní rok.
 Vedení školy i žáci děkují za vstřícný přístup představitelů obce 
a fi rmám bratrů Vachkových a Kupkových, dále fi rmě Jaroslava 
Binara a Jiřího Špačka za včasnou a kvalitní realizaci  projektu.

Mgr. Aleš Páv, ředitel školy

NAŠI FURIANTI
 Ano, právě tuto českou Stroupežnického klasiku, v mnohém 
poplatnou jak ve fi lmech Zdeňka Trošky, tak i životě běžném, 
jsme shlédli 5. září 2004 na prknech naší „ZLATÉ KAPLIČKY“ 
- Národního divadla. 
 Účastníci zájezdu - všichni žáci 9. tříd - mě velmi mile překvapili 
už při odjezdu u autobusu. Mnohé nebylo ani poznat, neboť si opravdu 
vzali k srdci cíl cesty, a s tím pochopitelně související styl oblečení. 
Do autobusu nastupovali společensky oblečení krásní mladí lidé.
 Když jsme si ve škole v červnu vyprávěli o Národním divadle 
a děti vytvořily krásné práce o divadle, nevěřily mi, že osobní 
návštěva na ně dýchne tou úplně jinou - sváteční atmosférou. Až 
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na vlastní oči pochopily, o čem že jsem jim to vyprávěla - základní 
kameny, Hynais, Mánes, Zítek, Smetana, Myslbek ……..
 Myslím, že jsme měli štěstí na herecké obsazení. Jen namátkou - 
výkony M. Donutila, J. Štěpničky, T. Medvecké, J. Vinkláře, D. Prachaře 
a mnohých dalších herců byly naprosto skvělé.
 Chtěla bych děti pochválit za velmi pěkný přístup a chování 
během celého zájezdu. Mé poděkování patří i rodičům, kteří jim naše 
putování za kulturou umožnili z hlediska fi nančního.

Mgr. Jana Hofmanová  

SPORTOVNÍ ÚSPĚCHY
 Za pěkného počasí a při účasti téměř 60 závodníků 
z MŠ a ZŠ se 13.9.2004 uskutečnil na školním hřišti 
již 5.ročník „Běhu pro zdraví“. Malí i větší sportovci 
závodili s opravdovým zápalem a všichni si proto 
zasloužili malou odměnu.

Zde jsou výsledky:
    

I.kategorie /děti do 5 let/
 1. Monika KUPKOVÁ
 2. Vojta PLHAL   
 3. Jan HOFFMANN   
    

II.kategorie /předškoláci + 1.třída/
 1. Helena KUPKOVÁ    
 2. Ladislav KUNDRT   
 3. Martin VONDRUS

III. kategorie /2. a 3.třída - dívky/
 1. Kristýna ANTONÍČKOVÁ
 2. Kateřina HOFMANOVÁ
 3. Karolína ŽABOVÁ    

IV. kategorie /2. a 3.třída - chlapci/
 1. Martin SVOBODA
 2.  Libor PÁNEK
 3. Filip HÁJEK

V. kategorie /4. a 5.třída - dívky/
 1. Kateřina KUPKOVÁ
 2.  Lucie VESELÍKOVÁ
 3.  Vendula KALINOVÁ 
   

VI.kategorie /4. a 5.třída - chlapci/
 1.  Marek JARKOVSKÝ
 2.  Jindřich SVOBODA
 3.  Petr BENÁK
    

VII.kategorie /dívky 2.stupeň/
 1. Jana KUBEČKOVÁ
 2.  Monika BENÁKOVÁ
 3.  Pavlína MACHOVÁ

VŠEM  BLAHOPŘEJEME !!!
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 Ti nejúspěšnější získali diplomy, pěkné ceny a také postup do 
okresního fi nále „Běhu pro Tebe - Preventan“ v Hradci Králové 
15. září. Naši sportovci byli opět velmi úspěšní - téměř všichni 
se ve svých kategoriích umístili do 10.místa a někteří ve velké 
konkurenci získali také medailové pozice:

 1. místo - Marek Jarkovský - 4.A  /starší školáci/
 2. místo - Monika Kupková  /kategorie MŠ/
 3. místo - Libor Pánek - 2.tř. /mladší školáci/
  - Jindřich Svoboda 4.A  /starší školáci/
  - Jana Kubečková  6.A /mladší žákyně/ -  postup do  

 krajského kola!

VŠEM BLAHOPŘEJEME
A PŘEJEME MNOHO DALŠÍCH ÚSPĚCHŮ!!!

NABÍDKA KROUŽKŮ V TOMTO ŠKOLNÍM ROCE

Příjmení a jméno název kroužku třída termín konání 

Ciprová Tereza Aerobic - tanec 1. - 5. Čt   12,45 
Ciprová Tereza Aerobic - tanec 6. - 9. Pá    7,10
Hlínová Jarmila Výtv. „Dovedné ruce“ 3. - 4. St   13,30 - 15,30
Hofmanová Jana Mladý historik 6. - 9. 4 - 5 akcí za rok
Hofmanová Jana Němčina 3. - 5.  St    7,10
Hofmanová Jana Dramatický 5. - 9. LICHÉ Po 13,30-15,00 (1x za 14 dní)
Pešavová Helena Dramatický 5. - 9. LICHÉ Po 13,30-15,00 (1x za 14 dní)
Pešavová Helena Výtv. „Šikovné ruce“ 1. - 2. SUDÉ Po 13,30-15,00 (1x za 14 dní)
Kovářová Iva Turistický 4. - 6.
Kubínová Iva Sport.hry - házená 6. - 9. Po 7.vyuč. hodina
Kubínová Iva Aj - procvičování 9. A,B St    7,10
Kulhánková Petra Konverzace Aj 6., 8., 9. Pá, St, Čt
Nováková Iša Příprava k přij. zkouškám M 9. r.
Příhodová Hana Gymnastika 2. - 9. St    13,30
Příhodová Hana Ruský jazyk 6. - 9. dle dohody
Vávrová Jitka Anglický jazyk 5. r.
Volencová Eva Příprava k přij.zkouškám M 9. r.
Zákravská Marcela Výtvarný kroužek 6.-9. St   13,30
Ulrichová Zdeňka Příprava k přij.zk. Čj 9.  r. Út     7,10

Mgr. Hana Příhodová
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ZÁŘÍ POD ŠKOLNÍ STŘECHOU
 Září - ne příliš atraktivní měsíc z pohledu dítěte školou povinného 
- už je za námi a „rozjezd“ do nového školního roku proběhl hladce. 
Právě během uplynulého měsíce se konala spousta akcí, které dětem 
zpestří, přiblíží a usnadní výuku, akce sportovní a kulturní.
  

 5. září - 9. třídy - Praha Národní divadlo (viz. Naši furianti)

 9. září zahájily děti ze 4. tříd plavecký výcvik

 10. září se podívali do „pohádkového Jičína“ žáci 6. tříd

 13. září a 15. září se sportovalo - „Běh pro zdraví“ a „Preventan“ 
(viz. Sportovní úspěchy)

 15. září - třídní kolo „Dějepisného maratonu“ v 8. A
 -  nejlepší družstvo: Zábrodský, Školoud, Veselý

 17. září - žáci celého prvního stupně byli na kulturním vystoupení 
„Začarované dudy“ v divadle DRAK

 17. - 19. září členové turistického kroužku si „ustlali“ v pevnosti 
Hanička v Orlických horách

 21. září - děti 8. tříd zavítaly na Kuks, kde se seznámily s barokem 
a expozicí věnovanou vývoji farmacie

 21. září do tajemství bylinek a dob minulých nahlédli žáci 5. tříd, 
kteří navštívili vesničku Botanicus u Lysé nad Labem

 22. září se v oboru „vodní říše“ spoustu zajímavostí dozvěděli 
sedmáci, kteří se podívali do Obřího akvária v HK

 24. září měli žáci naší školy dostaveníčko s plazy v tělocvičně

 24. září proběhlo také třídní kolo „Dějepisného maratonu“ v 7.A 
a nejlepší družstvo má toto složení: Juríková, Školoudová, 
Pařízková.

Mgr. Jana Hofmanová 

Kutíková Petra

Kristýna Štefanová

POMÁHÁME SPORTOVNÍM 
NADĚJÍM

 V rámci projektu „Nadace sportující mládež“ proběhla na naší škole 
literární soutěž s názvem „Pomáhejme začínajícím k úspěchům“
 Nejlepší práci za naši školu napsala žákyně 8.A Anička Zubrová  
a byla oceněna tričkem a pohlednicemi patronů Nadace Pavla Nedvěda 
a Petra Sýkory. Aničce za vzornou reprezentaci školy děkujeme a gra- 
tulujeme.

ZÁKLADNÍ ŠKOLA V ČERNILOVĚ ZÁKLADNÍ ŠKOLA V ČERNILOVĚ 
ROZPRODÁVÁ POUŽITÉROZPRODÁVÁ POUŽITÉ  

ŠKOLNÍ LAVICEŠKOLNÍ LAVICE (30 KČ/KS) (30 KČ/KS)  
ŽIDLEŽIDLE (10 KČ/KS) (10 KČ/KS)  

Informace v kanceláři školy, dále na tel. 495 431 118
nebo e-mailu zs.cernilov@tiscali.cz.

K zamyšlení
SVATÝ VÁCLAVE,

VÉVODO ČESKÉ ZEMĚ….
 Od 11. století je patronem českého státu. Jeho obraz je na všech 
přemyslovských pečetích, byla mu zasvěcena koruna českých králů 
a s jeho jménem chodili čeští vojáci do bitev. Jsou s ním spojeny 
nejslavnější události našich dějin a právem stojí jeho jezdecká socha 
v srdci Prahy na stejnojmenném náměstí.
 Byl nejstarším synem knížete Vratislava I. a Drahomíry. Narodil 
se zřejmě mezi lety 890-895 a vyrostl na hradišti Budeč severně od 
Prahy. Získal na svou dobu neobvyklé vzdělání a důležitý vliv na něj 
měla i jeho babička Ludmila (později také prohlášena za svatou). Její 
zásluhou se přiklonil ke křesťanství. Když se stal knížetem, dostal se 
brzy do válečného sporu s mocnějším sousedem, císařem Jindřichem 
I. Ptáčníkem.
 Český stát by v té době teprve v první fázi svého sjednocování, 
Přemyslovci neovládali celou zemi a nedisponovali takovou silou 
jako němečtí panovníci. A tak musel podle legendy Václav za svou 
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Zaujalo nás

porážku platit německé říši Tribut pacis (poplatek za mír) ve výši 300 
volů a 300 hřiven stříbra. Brzy se proti němu vytvořila domácí opozice 
nespokojenců v čele s jeho bratrem Boleslavem a spory nakonec 
vyústily v zavraždění Václava a jeho družiny. Stalo se to při hostině 
ve Staré Boleslavi, podle nejnovějších poznatků pravděpodobně v roce 
935 nebo 936.
 Ihned po Václavově smrti začali kněží podporovat jeho kult. 
Tělo zavražděného knížete bylo pohřbeno v rotundě sv. Víta na 
Pražském hradě.
 První kostel, zasvěcený sv. Václavu, byl postaven roku 972 
v Proseku u Prahy.
 Od druhé poloviny 11. století byl Václav považován za ochránce 
českého státu a stal se symbolem přemyslovského panovnického rodu. 
Za svého patrona ho považoval i prostý lid. Hodně pro jeho slávu 
udělal Karel IV., který se k přemyslovské tradici hlásil. Byl po matce 
Přemyslovec, po otci Lucemburk. Sepsal legendu o sv. Václavovi, kde 
ho vyzdvihl jako svého předka. Nechal také zhotovit svatováclavskou 
korunu, která byla s papežským požehnáním zasvěcena Václavovi.
 Svátek sv. Václava uctívala v minulých staletích celá země. Konaly 
se slavnosti mše i lidové veselice, pořádaly se poutě a posvícení. 
Některé slavnosti byly spojeny i s tím, že Václav byl pokládán za 
patrona vinařů a sládků.
 V podhorských oblastech a v kopcovitých krajích se obvykle toho 
dne vracela stáda ze vzdálených pastvin do chlévů k přezimování.
 Podle tradice v některých krajích končila toho dne služba čeledi, 
která si hledala nového hospodáře pro další rok (stejně jako tomu 
bylo nikde na sv. Martina).
 I dnes se v některých městech konají na den sv. Václava slavnosti se 
šermířskými souboji, předváděním starých řemesel i hudbou a tancem.
 Ke zvykům, které mají již mnohaletou tradici, patří i setkávání 
Čechů pod Myslbekovou jezdeckou sochou sv. Václava na Václavském 
náměstí v Praze. Pod dohledem knížete se tu konají nejen oslavy, ale 
probíhaly zde i demonstrace.

Mgr. Jana Hofmanová

BOJ ZA SAMOSTATNÝ STÁT
 V posledním čísle Zpravodaje jsem napsal vzpomínku na bitvu 
u Zborova, kterou svedli naši ruští legionáři v Rusku. Bitva u Zborova 
nebyla ale jedinou velkou akcí, která se uskutečnila.
 Po bitvě u Zborova chtěl původně T. G. Masaryk legionáře přepravit 
do Francie. Odjel ale pouze transport 1000 mužů. Zbytek legionářů 
zůstal v Rusku, kde se rozpadala fronta. Legionáři byli nuceni svádět 
těžké boje ne Ukrajině s Němci a Rakušany. Pamětníci vzpomínali, že 
zde byly větší ztráty na životech, než u Zborova.
 8.března 1918 svedli legionáři velkou bitvu u Bachmače. Ze severu 
Němci, z jihu Rakušané se snažili legionáře obklíčit. Cíl nepřítele byl 
jasný: obsazením bachmačského nádraží přetnout legiím ústupovou 
cestu a uzavřít je v obklíčení. 8.března 1918 byly jednotky kapitána 
Kadlece napadeny předvojem 224.německé pěší divize.
 Na pomoc přišel 6.pluk a velitel pluku Červinka se rozhodl odrazit 
útok Němců. Na západě slabá československá jednotka couvala před 
německou přesilou až na vzdálenost 8 km od Bachmače. Velení převzal 
podporučík Krejčí (v roce 1938 náčelník hlavního štábu čs. Armády). 
Důrazným protiútokem ochromili legionáři německou údernou sílu.
 Do bojů o Bachmač byl nasazen 1.záložní pluk, který uvolnil 
z bojů 6.pluk a naložil jej v Bachmači do vlaků.
 V březnu podepsala sovětská vláda Brestlitevský mír. Naše vojsko 
se dostalo do nebezpečí, že proti sobě postaví sovětskou vládu, která 
se mírovou smlouvou zavázala zastavit vojenské akce. Naše vojsko se 
snažilo získat železniční vagony a provést odsun jednotek.
 12.března však Němci znovu zaútočili a jejich útok se rozbil o pevnou 
obranu dvou praporů 4. pluku, které tak udrželi železniční stanici Bachmač, 
odkud mohly odjet poslední transporty legionářů. Němci zde utrpěli těžké 
ztráty.
 V bojích u Bachmače se vyznamenal 4.pěší pluk Prokopa Holého, který 
byl po válce umístěn v Hradci Králové. Na památku bitvy u Bachmače byl 
také u kasáren postaven pomník československého vojáka, který byl nacisty 
odstraněn a již nebyl obnoven.

Miroslav Kudyvejs 

UDĚLENÍ ZNAKU A PRAPORU
OBCI LIBŘICE

     Na základě pověření od libřických občanů 
oslovilo zastupitelstvo obce heraldika 
Miroslava J. V. Pavlů se žádostí o zpracování 
návrhů na znak a prapor obce. Heraldik 
předložil několik variant, ze kterých byl 
na veřejném zasedání zastupitelstva obce 

vybrán znak a prapor. 
     

     Při zpracování J. V. Pavlů vycházel z tohoto 
zdůvodnění: obec Libřice, ležící 8 km jihovýchodně 
od Jaroměře, je v písemných pramenech připomínána 
poprvé v r. 1356 společně s kostelem sv. Michaela 

Archanděla. Až do roku 1420 náležela cisterciáckému klášteru ve 
Svatém Poli. V r. 1542 (1504) prodal Jan Krupý z Probluze Libřice 
Mikuláši Trčkovi z Lípy. Trčkové pak připojili vesnici natrvalo ke 
smiřickému panství.
 Dominantou obce je původně gotický, v 1. polovině 18. století 
zbarokizovaný kostel sv. Michaela Archanděla.
 Kompozice návrhů libřických obecních symbolů spojují různými 
způsoby připomínku významných feudálních majitelů obce (klášter 
ve Svatém Poli prezentuje opatská berla a sudarium, Trčky z Lípy 
jejich erbovní barvy a praporky z klenotu jejich erbu) s atributem sv. 
Michaela Archanděla (plamenný meč hájící pravdu). Z předloženého 

návrhu znaku vychází i upravený zjednodušený návrh praporu 
obce, vytvořený v souladu se zásadami a zvyklostmi současné 
vexilologické tvorby. 

Pro zajímavost uvádím, 
jak zní slovní popis přidělených symbolů:

ZNAK:

 Polcený štít. Pravé pole černo-stříbrno-červeně dělené, v něm 
zleva nad sebou vynikají 3 korouhve s ocasem na zlatých žerdích, 
červená mezi stříbrnými. V levém modrém poli kosmá zlatá berla 
se stříbrným  sudariem šikmo podložená zlato - červeně polceným 
plamenným mečem se zlatým jílcem.

PRAPOR:

 List tvoří v žerďové části 3 vodorovné pruhy, černý, bílý a červený. 
Ve střední části svislý modrý pruh a ve vlající části 3 vodorovné pruhy, 
červený, bílý a černý. V modrém pruhu kosmo žlutá berla s bílým 
sudariem závitem k žerdi, šikmo podložená žlutočerveně polceným 
plamenným mečem se žlutým jílcem, hrotem dolů. Poměr šířky 
k délce listu je 2 : 3.
 

 Při schvalovacím řízení jsme byli ubezpečeni, že se jedná o naprosto 
unikátní řešení (praporky), které v České republice ještě nebylo použito 
na žádném praporu ani znaku.

Eva Hynková, kronikářka obce
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ROZLOUČENÍ S PRÁZDNINAMI 
ANEB SPORTOVNÍ DEN PRO DĚTI 

V LIBŘICÍCH
 Jako každý rok tak i letos se uskutečnil v místním 
sportovním areálu dne 29. 8. 2004 dětský sportovní 
den. 
 Obecní úřad ve spolupráci s místním fotbalovým 
klubem uspořádal pro všechny mladé sportovce 
tradiční, ale i plno netradičních sportovních disciplín, 

ve kterých děti musely ukázat svou sportovní zdatnost. 
 Všech 41 zúčastněných dětí - ať místních nebo přespolních - si se 
splněním těchto disciplín poradilo.Těm menším vypomáhali dospělí 
pomocníci, kteří dohlíželi, aby se nikdo nezranil.
 Za odměnu si všichni odnesli plno drobných cen. Na posílení 
děti dostaly od místních hasičů chutný páreček a od pana Zilvara 
z hostince U Špatenků pitíčko.
 Poděkování patří všem, kteří pomohli s uspořádáním tohoto 
sportovního dne na ukončení prázdnin.

Za kulturní komisi  Jiří Budinský ml.

OSLAVA 125. VÝROČÍ POSVĚCENÍ 
SMRŽOVSKÉ KAPLIČKY

 Ve středu 8. září 2004 
proběhla za účasti generálního 
vikáře mons. Josefa Sochy 
oslava 125. výročí posvěcení 
kaple Navštívení Panny Marie ve 
Smržově. Při mši svaté posvětil 
nový oltář, který zhotovila fi rma 
manželů Hájkových ze Smržova. 
Ve své promluvě mons. Socha 
ocenil zásluhy Obecního úřadu 
ve Smržově o zvelebování tohoto 
poutního místa a jeho okolí. 
K tomuto výročí byla provedena 
oprava vstupních dveří, andělů 
na střeše kaple, opískování 
pískovcového portálu a soklu 
kaple, a také bylo instalováno 
osvětlení kaple.

 Farní úřad v Čibuzi vydal při této příležitosti barevný leták, který 
shrnuje historii tohoto poutního místa. Každý účastník pouti si ho 
mohl na památku odnést. 
 Závěrem dovolte citovat z promluvy mons. Josefa Sochy:“ Člověk, 
který dá Pánu Bohu čas, si ho mnohonásobně prodlouží ve svém životě 
a stane se bohatším.“

DĚTSKÝ DEN VE SMRŽOVĚ

 Poslední sobotu v červnu pořádal nájemce restaurace ve Smržově 
pan Marcel Kalous v areálu koupaliště ve Smržově Dětský den. 
Dětský den byl určen pro děti z obcí Smržova,  Hubílesa a z dětského 
domova v Nechanicích. Děti z dětského domova dopravil autobus.  
Bylo připraveno množství her, jak pro nejmenší, tak pro větší děti 
např. přespolní běh, prolejzačky, závody v pytlích, přetahování 
a mnoho dalších her. Na závěr  proběhla autogramiáda hokejisty 
Salfi ckého. Dětský den byl velmi dobře připraven a všem se líbil. 
Zúčastnilo se ho asi 90 dětí z toho asi 40 z dětského domova. Ceny 
získali všichni. Na fi nancování celého dětského dne se podílely 
sponzorské fi rmy: Farma Sedláček, Truhlářství Sedláček, Kovovýroba 
Aixner, Truhlářství Hájek, Plasty Kněžík, Elektroinstalace Vinikar, 
Autodoprava Kubeček, Stavební práce Pecha ml., BSK Bek, Ing. 
J. Machát, Restaurace u Koupaliště, Smíšené zboží Hubíles, Papír 
- hračky Josefov, SDH Hubíles, SDH Smržov, OÚ Smržov. 

 Tímto všem, kteří připravili dětem pěkné odpoledne, děkujeme.

SETKÁNÍ S MATKOU 
NEJÚSPĚŠNĚJŠÍHO OLYMPIONIKA 

ČESKÉ REPUBLIKY
 Paní Jana Šebrlová, matka Romana Šebrleho, 
bydlí již čtyři roky ve Smržově s panem Jaroslavem 
Ladmou.  Roman Šebrle  má mimo jiné zlatou medaili 
z letošních olympijských her v Aténách, stříbrnou 
z minulých olympijských her v Sydney a je držitelem 
světového rekordu v desetiboji.  Jeho úspěchy ve sportu 

s ním prožívá u televizních obrazovek celý národ.  Smržov je ovšem 
výjimečný v tom, že Roman zde má svoji matku a jeho syn Štěpánek 
babičku a nevlastního dědu. Při troše štěstí ho můžeme ve Smržově 
potkat při návštěvách  příbuzných,  byl zde například na kácení máje.
 Na neohlášené návštěvě jsme mohli vidět alba se zajímavými 
fotkami jak ze sportovních klání,  tak z rodinného života. Také 
společné fotky dalších zlatých olympioniků z minulých let Aleše 
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Valenty a  Jana  Železného. 
Fotky z rodinného života z jeho 
svatby nebo společné se  synem 
Štěpánkem.
 Abychom se o svoje dojmy 
podělili, alespoň dvě fotky 
přikládáme: Roman s matkou 
a se synem v náručí.  Jak jsme 
se dozvěděli od paní Jany 
Šebrlové, malý Štěpánek půjde 
ve šlépějích svého otce, i když 
mu jsou teprve dva roky, stále 
trénuje start a běh a zkouší i běh 
přes překážky.  

 Na závěr bych chtěl poděkovat za milé přijetí a popřát Romanovi 
mnoho dalších sportovních úspěchů.

Ing. Josef Kupka

TŘIKRÁT ZE SKALICE

Posvícení 
 Koncem srpna se v naší obci slaví posvícení. I letos  probíhaly  
oslavy u Hasičské zbrojnice ve Skaličce. V odpoledních hodinách 
se střetla mužstva svobodných a ženatých v přátelském utkání ve 
fotbale. A kdo myslíte, že vyhrál? Samozřejmě  ti mladší svobodní. 
Fandilo se všem, i počasí přálo. Večer se konala taneční zábava 
pod lipami, hrála hudební skupina Saturn a veselo bylo až přes 
půlnoc. A tak se občané scházejí, aby se pobavili, popovídali si a 
zazpívali. Doufáme, že  všichni byli spokojení a těšíme se za rok opět 
nashledanou.

Ze sportu
 Dne 10. 7. 2004 proběhl na hřišti ve Skalici 
další ročník turnaje o pohár v kopané „Skalické 
peklo“. Zúčastnilo se ho 8 sportovních družstev: 
Votroci, FC Halouz, XXL, Kostohryzové, Drob Team, 
Dream Team, Frantíci, Jarák Újezd. Utkání bylo 

zahájeno v dopoledních hodinách a po celodenním boji ve fi nále 
a potom v semifi nále skončilo navečer v 18,30 hodin slavnostním 
vyhlášením. Na prvním místě skončilo mužstvo „Votroků“, na 
druhém místě mužstvo „XXL“ a třetí byli „Frantíci.“ I přes chladné 
počasí fotbalovému turnaji přihlíželo  mnoho diváků, kteří se 
zápalem sledovali jeho průběh a dohadovali se o novém vyřazovacím 
způsobu souboje. Turnaj „Skalické peklo“ probíhá ve spolupráci 

s obcí  Skalice, která  přispívá  fi nanční částkou na ceny . Touto cestou 
děkujeme všem těm, kteří se zasloužili o organizaci letošního ročníku, 
všem hráčům i divákům. O občerstvení se postarala p. Vondráčková 
a p. Kubečková  a ve večerních hodinách se mohli všichni pobavit při 
diskotéce Pavla Ferbase. Těšíme se na další ročník!

Strom roku 2004
 Navrhovatelka paní Ing. Jitka Kadaníková se 
na svých vycházkách zastavuje spolu s vnoučaty 
u chráněných dubů u Labe u Skalice na Smiřicku. 
Rostou tam tři, ale do ankety přihlásili ten, který 
vévodí v polích a zaslouží si, aby ho někdo 
zachránil.Má k němu bližší vztah, protože se 

v rodině traduje, že její prababička – tehdy mladá žena v požehnaném 
stavu – pracovala o žních na poli. Snášela snopy a mandelíky a právě 
tam, v blízkosti dubu na ni přišli „poslíčci“.  Odvezli ji na žebřiňáku  
domů, kde 7. srpna 1889 porodila. Proto  Ing. Jitka Kadaníková a její 
vnoučata Jana, Michal a Tomášek Kadaníkovi navrhli, aby tento 200 
let starý dub byl vyhlášen v anketě pořádané Nadací Partnerství a stal 
se nejkrásnějším stromem roku 2004. Stáří tohoto stromu se na něm 
samozřejmě podepisuje a potřebuje odborné dendrologické ošetření. 
Vyhlášení ankety bude provedeno u příležitosti oslav Dne stromů dne 
22. října t.r. v brněnském kulturním centru  Semilasso. 10. října 2004 
bude ukončena podpisová akce. V současné době jsou  podpisové 
archy  na OÚ ve Skalici, a obyvatelé mohou hlasovat svým podpisem 
a uhradit při tom jen symbolickou částku Kč 3,-. Do ankety je 
přihlášeno 12 stromů z celé republiky a doufáme, že Skalický dub 
dopadne úspěšně. Do dnešního dne tj. 13. 9. 2004 hlasovalo v anketě 
pro Skalický dub 238 občanů  a je  zatím na  2. místě.

Eva Ornstová - místostarosta

POSVÍCENÍ V ČERNILOVĚ

Také letos jsme v Černilově slavili Posvícení (foto z minulých let).
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bylo více zajímavé a napínavé. Tento ročník přinesl několik změn: 
zpestření jak v měřeném okruhu tak i v jízdě zručnosti, k další 
změně došlo i při občerstvení závodníků - díky sponzorským darům 
obdržel každý závodník při registraci poukázku na občerstvení 
zdarma. Během přestávky jsme se podívali na přátelské klání našich 
motokrosařů. Poděkování za hladký průběh závodů patří všem, kteří 
se zúčastnili; pořadatelům, závodníkům i divákům.
 DVD záznam z roku 2003 lze objednat na t.č. 602455817 - večer.

TERRA CUP
 Třetí ročník Výravského TERRA CUPU se konal 12. 6. 2004.  
Přes malou nepřízeň počasí se i tento ročník vydařil. Letos se 
dostavilo více závodníků než v loňském roce, takže soupeření 

DĚTSKÝ DEN VE VÝRAVĚ
 Dne 11.9.2004 se konal na místním hřišti tradiční 
Dětský den. Děti soutěžily ve skákání v pytli, v hodu 
míčkem do otevřené tlamy lva, v ruských kuželkách, 
v chůzi na chůdách, ve střelbě ze vzduchovky a v malování 
křídou na plochu hřiště. Oblíbené přetahování lanem 
tentokrát vyhrála děvčata nad chlapci. Někteří odvážlivci 
se mohli svézt na koni, kterého přivedla sl. Blažičková.  

Na závěr Dětského dne převedl místní hasičský sbor požární útok. 
Starší děti si po občerstvení opečenými párky a limonádou zahrály 
na nové ploše hřiště nohejbal a tenis. Díky příznivému počasí se 
Dětský den protáhl do nočních hodin. Obecní úřad tímto děkuje všem 
pořadatelům a sponzorům. 
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VÝRAVSKÝ TERRA CUP 12.6. 2004
Hlavní sponzoři:

 František KERHART, Černilov, prodej a servis zahradní techniky, 
Jitka HRUBÁ, Výrava, hospoda U Hrubých, Vladimír HYNEK, 
Výrava, Autoklempířství, Sdružení dobrovolných hasičů - Výrava, 
Obecní úřad - Výrava, Miloslav MACÁK, Jaroslav  CMUNT

Výsledky:

Kategorie: TERRA+VARI

 Okruh zručnost celkový čas

Zilvar Roman 3.08 1.52 5.00
Mach Antonín  2.33 1.13 3.46
Lelek Tomáš 2.19 1.18 3.37
Konečný Jan 2.19 1.15 3.34
Konečný Václav  2.18 1.07 3.25 2
Souček Jan 2.25 1.20 3.45
Budínský Miroslav 2.32  1.14 3.36
Šrámek Zdeněk 2.23 1.05 3.28 3
Hejcman Jaroslav  2.37 0.55 3.32
Mach Martin 2.37 1.23 4.00
Hrubý Jan 2.25  1.07 3.32
Jurčík Pavel 3.28 2.06 5.34 
Hojný Milan 2.14 1.07 3.21  1

Kategorie: STROJE DOMÁCÍ VÝROBY

 Okruh zručnost  celkový čas

Hynek Martin 2.06 1.20 3.26
Kummer Štěpán  1.21 0.48 2.09 1
Macák Miloslav  0.59 1.19 2.18 2
Hynek Vladimír  1.28 1.00 2.28   
3
Veselý Miroslav  1.47  0.58 2.45
Samek Václav  1.14 - -

Nejmladší účastník závodu: 

 Okruh zručnost celkový čas

Zilvar Pepa 3.40 2.10 5.50 

VEŘEJNÉ WC

„Budete - li se procházet 
po dolním konci Čer- 
nilova a přijde na vás 
těžká chvilka, nezoufejte 
-  je vám zde k dispozici 
zobrazené zařízení.“

Ze života spolků

FOTBALOVÝ PODZIM V ČERNILOVĚ
 Ještě nevyprchalo zklamání fotbalových funkcionářů, 
hráčů a fanoušků z závěru sezóny 2003-2004 a už 
začal nový ročník fotbalových soutěží v kraji i okrese. 
Minulou sezónu můžeme hodnotit v rámci celého oddílu 
kladně, ovšem „A“ mužstvu proklouzl postup do I.A 
třídy doslova mezi prsty. Po jarní sérii vítězství dotáhlo 
ke konci soutěže velkou bodovou ztrátu na čelo tabulky. 

V předposledním kole hrálo naše mužstvo v Libčanech v přímém 
souboji o první příčku a tím i postup. Nadějné vedení 2:0 však ztratilo 
a porážka 2:4 znamenala postupovou radost pro soupeře. „B“ mužstvo 
se i přes nepřesvědčivé výkony na jaře udrželo ve III. třídě okresu. 
Dorost odehrál soutěž ve středu tabulky, starší elévové obsadili 4.místo 
v lepší skupině okresního přeboru. Nově se tvořící celek mladších 
elévů postupně zlepšoval svůj herní projev i výsledky a nakonec zcela 
přesvědčivě opustilo poslední příčku tabulky. Největší radost nám 
dělala obě družstva žáků v krajské soutěži. Od začátku bojovali žáci na 
špici tabulky a nakonec obsadili medailová místa v konkurenci Jičína, 
Hořic, Vrchlabí, Žacléře, Nové Paky. Soustavná a dlouhodobá práce 
s ročníky 89-92 posunula černilovský oddíl mezi špičku mládežnické 
kopané v kraji.
 Ale co bylo, bylo. Nyní běží naplno nový ročník. A mužstvo  vede 
opět trenér Milan Kuchař, s asistentem a vedoucím mužstva  Petrem 
Šrámkem. Bohužel jako vedoucí skončil Petr Adamíra. Z hráčů 
ukončili činnost v oddíle Jakub Čtvrtečka a Martin Bořke, kteří zamířili 
zpět na Nový Hradec. Po několika letech dobrých služeb se vrátil do 
mateřského oddílu Malšovic i Roman Freiberg. Hostování skončilo 
i brankáři Kamilu Šmolkovi. Novými tvářemi jsou brankář Josef 
Fiedler, zkušený obránce Miroslav Bartoněk a bývalý internacionál 
a hráč SK Hradce a  Sparty Pavel Černý. Po impozantním vstupu do 
soutěže přišel herní i výsledkový pokles, ale „Áčko“ stále  zůstává 
mezi adepty postupu. 
 Komplikovaná situace je u „B“ týmu.  Mužstvo vedou  Josef Šolc, 
Petr Šrámek a Petr Štefan, ovšem černilovská rezerva by potřebovala 
trenéra, který by se mohl mužstvu plně věnovat. Nestabilní sestava, 
minimum tréninku u řady hráčů a zápasové souběhy s „A“ mužstvem 
se projevují na herní a tím i výsledkové  mizérii. “B“ mužstvo bude 
znovu bojovat o udržení soutěže.
 Do dorostu přešel silný ročník 1989, z SK Hradec se vrátil na 
hostování Jan Hrubý. Trenérská  dvojice Jaroslav Pokrupa a David 
Šolc má tedy k dispozici početně silný kádr, kde však chybí větší 
počet hráčů starších ročníků. Po odchodu Martina a Václav Plívových, 
Kamila Králíka a přeřazení Jiřího Havlase mezi dospělé, tak ze 
zkušených zbyli Martin Hynek, Radek  Hypš a Pavel Fibiger. Přesto 
má dorost do dalších let slibnou perspektivu.
 Starší žáci opět hrají o čelo tabulky, i když herní projev není často 
plně podle představ trenérů Václava Šrámka a Radka Matouška. 
Bohužel již v této kategorii končí s aktivní činností hráči, kterým byla 
mnoho let poskytována plná péče. Naopak radost máme z hráčů, kteří 
i v tomto problémovém věku se snaží na hřišti odvést kvalitní práci - 
Petr Klos, Libor Hynek, Martin Hryzlík, Jakub Koky, Milan Antoníček 
a další. Mladší žáci poněkud slevili z herního projevu a i na výsledcích 
se to projevuje. Do žákovské kategorie budou nyní přicházet početně 
slabší ročníky a již nyní má trenér Jiří Štěnička s asistentem Martinem 
Plívou velmi úzký kádr. Hra mužstva stojí především na výkonech 
Jakuba Huška a Radima Víta, kvalitními výkony se prezentují Ondřej 
Šrámek, Pavel Pavlík, Oldřich Drahorád, Tomáš Zelenka.. 
 Starší elévové mají stejné problémy s hráčským kádrem. Přesto 
však trenér Petr Benák dělá pro úspěšné fungování mužstva maximum. 
Při trénincích mu pomáhají Richard a Pavel Fibigerovi, jejichž 
nejmladší bratr David spolu s Pavlem Hejzlarem patří k oporám. Na 
situaci u mladších žáků a starších elévů je vidět jak důležitá soustavná 
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práce s nejmladšími hráči, tak aby v každém ročníku bylo minimálně 
7-8 hráčů. Je jasné, že s populační krizí v naší společnosti bude 
mít řada oddílů velké problémy naplnit mládežnické celky. Proto 
je potěšitelný zájem o fotbal v nejmladší kategorii. Mladší elévové 
Radka Imlaufa a Tomáše Obziny vstoupili do soutěže mnohem lépe  
a výsledky jsou více než dobré. Jakub Dostál, Jakub Dolejší, Libor 
Pánek, Michal Hofman, David a Lukáš Ličmanové prokazují, že 
z fotbalové abecedy již ledasco pochytili. Spolu s mladšími  elévy 
trénuje pod vedení Josefa Šolce přípravka. A je potěšitelná široká 
základna přípravky. Přesto znovu apelujeme na rodiče, kteří mají 
zájem, aby přivedli své děti co nejdříve. Jedná se o ročníky 1996-99. 

Z ČINNOSTI JEDNOTY ORLA 
V ČERNILOVĚ

Výlet s dětmi
do Toulovcových maštalí

Tréninky jsou každé úterý a čtvrtek na zadním 
hřišti, potřebné informace podá trenér přípravky na 
telefonu 602114765. 
 Závěrem k fungování oddílu. Bohužel nám 
chybí větší zapojení bývalých hráčů do fungování 
oddílu, potřebujeme lépe vyřešit situaci u „B“ 

mužstva a rovněž u přípravky by se posílení trenérské činnosti vítalo. 
Potěšitelná je naopak rekonstrukce hlavní hrací plochy, která byla již 
v kritickém stavu. Díky obecnímu úřadu a fi rmě POPR bude na jaře 
možné odehrát mistrovská utkání na kvalitním hlavním hřišti.   

Za FK Josef Šolc

Do Malých Svatoňovic na kole Farní den
 Farní den měl letos již pátou reprízu. Loni 
poprvé byl ve farské stodole, protože se osvědčila 
a i tento rok byla útočištěm desítek návštěvníků, 
kteří zde shlédli připravený program. Vystoupila 
hudební skupina Všech devět, jejíž členové jsou 
z Librantic a z Hradce Králové. Tradiční pohádku 

 Výlet s dětmi letos směřoval do Toulovcových maštalí. Posilněni 
vlastnoručně opečeným buřtíkem vyrazili účastníci do míst, kde měl 
tajný úkryt rytíř Vavřinec Toulovec z tvrze v Jarošově. Prolezli soustavou 
úzkých roklí s názvy Kuchyně, Sklep, Myší díra a údolím Vranického 
potoka. Nakonec skončili v nově otevřené hospůdce U Toulovce, kde 
právě dopekli domácí buchty s tvarohem a s mákem.

„ Výlet s dětmi do
 Toulovcových maštalí“.

 Kdyby mi loni někdo řekl, že pojedu do Malých Svatoňovic na kole, 
asi bych se mu vysmál. Nemožné se stalo skutečností v neděli 13. června. 
Mlhavým ránem se skupina cyklistů vydala určeným směrem. První zastávka 
byla na náměstí v České Skalici. V Ratibořicích jsme vyměnili asfaltový 
povrch vozovky za lesní cestu a údolím řeky Úpy směřovali do Úpice. Odtud 
do Svatoňovic byl už jen skok, ale stále do kopce! Po připraveném programu 
a vydatné přepršce jsme vyrazili k domovu. Návrat v 19 hodin a 96 km 
v pedálech. Už se těším na příští výlet, určitě pojedu zas!

„Výlet na kolech“
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tentokrát zahrály děti za režie Radky Šůstkové. Farní den ukončilo 
trio skupiny Oboroh koncertem, který sklidil velký úspěch.

JK 

MYSLIVECKÉ HALALI
 V rámci akce „Červen - měsíc myslivosti“ - který slaví všichni 
myslivci, jsou také pořádány myslivecké akce pro myslivce a veřejnost. 

Naše myslivecké sdružení pořádá vždy střeleckou soutěž o stříbrný 
putovní pohár „Memoriál Stanislava Nejmana“. Letos proběhla 
soutěž trochu později - 21. srpna - na spolkové střelnici v Kaltouze. 
Za pěkného počasí soutěžily dvě desítky závodníků. Vítězem se stal 

„Střelecký den“
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DĚTSKÉ RYBÁŘSKÉ ZÁVODY
 V hezkém prostředí biocentra Kaltouz uspořádalo v sobotu 26. června 
2004 myslivecké sdružení Černilov - Újezd 5. ročník rybářských závodů 
pro mladé rybáře. Závodu se zúčastnilo 22 dětí z Černilova a okolí. Bylo 
uloveno na udici neuvěřitelných 22,69 m ryb - od karásků, bělic až po 
kapry a štiky.

Nejlepší jednotlivci: Ondřej Bárta 355 cm
  Petr Salavec 239 cm
  Vojtěch Hansl 229 cm
  Jiří Hebelka 192 cm
  Roman Svíčka 166 cm

 
 

 Při vyhodnocení soutěže každý z mladých rybářů obdržel sladkou 
odměnu. Na příští ročník a setkání s mladými rybáři a zájemci o rybolov 
se těší černilovští myslivci.

Miroslav Sehnoutka, druhý byl Luboš Turek, třetí B. Kolář. Soutěží se 
již o druhý pohár, první je již zaplněn jmény vítězů jednotlivých roků 
a je uložen na památku v myslivecké budově.
 Po střeleckých závodech se konalo v mysliveckém domě 
společenské posezení u opékaného prasátka. Účastníci této akce si se 
zájmem prohlédli nově rekonstruovaný interiér myslivecké budovy. 
Celou akci provedli v rámci dobrovolných brigád členové sdružení 
pod vedením Václava Cejnara a Luboše Turka.
 Při tomto společenském posezení byl slavnostně předsedou 
sdružení Dr. Špeldou pasován na myslivce Václav Cejnar, který 
úspěšně složil všechny potřebné zkoušky k získání loveckého lístku.
 Na 18. září připravuje sdružení druhou střeleckou soutěž 
tříčlenných družstev „Memoriál Jaroslava Vrbenského“.
 Tato soutěž je velmi populární a zúčastní se jí desítka družstev. 
Sama soutěž se koná opět na střelnici v Kaltouze, začátek je v 9 hodin. 
Myslivci zvou srdečně všechny příznivce střeleckého sportu.

Miroslav Kudyvejs

„Také letos uspořádali myslivci dětský rybářský den“

ŠIPKY V ÚJEZDĚ

Ligová přestávka..
 Nejdříve o tom, jak jsme minulou sezónu ukončili. 
Družstvo se umístilo na šestém místě v tabulce se ziskem 
48 bodů (15 výher, 3 vyhrané remizy a 8 proher z 26 
zápasů) a tak jsme zůstali v divizi i v dalším ročníku. 
 Na zpříjemnění tohoto stavu jsme uspořádali posezení 
u rožně a hraní, ničeho jiného než šipek, s pozvanými 
kamarády a příznivci našeho klubu.
 Během ligové přestávky hráči nezaháleli a hráli, kromě 

klubovny, tam kde se dalo.
 22.5. byl turnaj v pohostinství „Bumbálka“ v Ruseku, odkud 
přivezl Láďa Prokeš svůj první pohár a to za třetí místo.
 26.6. jsme uspořádali náš turnaj. Zúčastnilo se jej pouze 14 hráčů a to: 
ŠK HOJDA Újezd - Holub, Holubová, Kousal a Prokeš, Bumbálka Rusek 

- Šupčík, Sveiger a Šveigerová, Borůvky Černilov - Veselý, Jánošíci 
z Bumbálky Rusek - Havel, Old Stars H.K. - Držmíšek a neregistrovaní 
z Újezda - Klos, Šiška a Šišková a z Bukoviny Vojnar. Zvítězil Šveiger 
bez jediné prohry, druhý byl Šupčík, třetí skončil Holub a na čtvrté místo 
se probojoval Havel. Nejlepší žena byla na sedmém až osmém místě 
Šveigerová.
 Další turnaje nebyly pořádány vzhledem k předpokládané malé 
účasti, a proto se hráči zúčastnili pouze Megatourů a hráli v klubovně 
s každým kdo chtěl.
 Hráči se zúčastnili Megatourů v Hradci Králové (Kuželna 
Malšovice a Safari Club) a v Bělči nad Orlicí U Štěpánků. Při těchto 
zápasech ukázali, že umějí hrát kvalitně. Poháry přivezli tito hráči: 26.5. 
Kuželna - Holub 3.místo, 27.5. U Štěpánků - Holub 2. a Čuda 3.místo, 
3.6. U Štěpánků - Kousal 4.místo, 24.6. U Štěpánků - Kousal 3.místo, 
5.8. U Štěpánků - Holub 5.-6.místo, 9.9. U Štěpánků - Holub 4. a Kousal 
5.-6.místo.
 Ale nejen hráči ŠK HOJDA vozí poháry. Někteří neregistrovaní 
nám dělají vyrovnanou konkurenci při zápasech v klubovně, ale i na 
megatourech. Jsou to: 27.5. U Štěpánků - Šiška 5.-6.místo, 24.6. U Štěpánků 
- Šišková nejlepší žena, 5.8. Safari Club - Vojnar 4.místo, 18.8. Kuželna - 
Vojnar 4.místo, 8.9. Safari Club - Vojnar 5.-6.místo.
     Další ročník nás zastihl v novém rozlosování družstev podle 
konečného umístění v minulém ročníku a výsledků baráží. Hrajeme ligu 
HK Zlatopramen divize „B“ s těmito družstvy: HSK Hradec Králové, 
DTJ Lokálka Hradec Králové, ŠK Neškrtnemsi Hradec Králové, DC 
Vrtulky Hradec Králové, ŠK Hrobař Hradec Králové, Fousáči Na 
hrádku Cerekvice, Mikulka Hradec Králové, Barracuda Hradec Králové, 
DC Stará hospoda Březhrad, Pavouci Hradec Králové, ŠKN Klub 
Soutok Hradec Králové, A-Jeťáci Hradec Králové, Bludný šípy Hradec 
Králové, Predátoři Hradec Králové a Balkánek Hradec Králové.
 První kolo jsme si odházeli 13.září proti ŠK Hrobař Hradec 
Králové. Po téměř čtyřhodinovém klání jsme zvítězili 11: 7 a přivezli 
první tři body.
 Na další zápasy ligy zveme do naší klubovny všechny příznivce 
klubu a šipek. K nám do klubovny přijedou hrát: 20.9. Mikulka, 4.10. 
Balkánek, 25.10. Bludný šípy, 8.11. Predátoři, 22.11. DTJ Lokálka, 
6.12. Barracuda, 20.12. ŠK Neškrtnemsi. A po zimní přestávce 31.1. 
ŠK Hrobař, 21.2. DC Stará hospoda, 7.3. Fousáři Na Hrádku, 14.3. 
ŠKN Klub Soutok, 4.4. Pavouci, 18.4. A-Jeťáci2.5. DC Vrtulky a 16.5. 
HSK. Konec ligy nás čeká opět u soupeře a to proti ŠK Neškrtnemsi.
 Informace o dalších zápasech najdete u nás v klubovně na 
nástěnce, kde se dozvíte i aktuální výsledky kol a pořadí družstev. Pro 
ty, kteří nás ještě nenavštívili, klubovna je v bývalé hasičské zbrojnici 
proti autobusové zastávce.
 Nakonec bychom chtěli poděkovat všem sponzorům, kteří nám 
zůstali věrni i v této sezóně. Jsou to fi rma HNG CZECH s.r.o. Hradec 
Králové, IMONT-HK s.r.o. Hradec Králové, pan Miroslav Holub 
z Újezda, Auta Ježek Černilov a Ranna s.r.o. Hradec Králové.

Z ČINNOSTI SDH HUBÍLES
   Začali jsme rok 2004 v lednu s výroční valnou 
hromadou hasičského sboru, na které se hodnotila činnost 
za rok 2003 a schválil se plán veškeré práce na rok 2004 
pro zajištění činnosti SDH i okrsku Skalice. Účast na této 
VVH 98 % členů sboru, zástupce okresního sdružení 
hasičů HK Jiří Košťál, starosta obce ing. Josef Kupka 
a okolní sbory okrsku Skalice, Skalička a Smržov.
 V únoru jsme oslavili s panem Václavem 

Novákem dlouholetým velitelem sboru Hubíles v přátelském 
posezení osmdesáté narozeniny. 28.února jsme uspořádali 
tradiční společenský ples v pohostinství u Semeráků ve 
Smržově. V květnu byl proveden nácvik 1 družstva mužů na 
okrskovou soutěž požárních útoků, která se konala ve Smržově u 
koupaliště. Při této soutěži bylo provedeno ukázkové námětové 
cvičení s dodávkou vody ze stroje do stroje na vzdálenost 300 m 
hořícího lesa. Tento ukázkový nácvik splnil účel, význam měl 
hlavně pro mladé členy.kteří se s provedením seznámili.
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   Na stříkačce PS 12 byla provedena údržba a částečná oprava 
strojníkem Zdeňkem Kuncem. Členové sboru provedli vyčištění vodní 
nádrže v Hubílese a opravili potrubí přívodu vody do této nádrže.
   5. června 2004 jsme pořádali zájezd na hasičskou slavnost do Litoměřic, 
kde se konal 3.celorepublikový sraz dobrovolného hasičstva s výstavou 
historické hasičské techniky a 140.výročí založení dobrovolného 
hasičstva ve Velvarech r. 1864. Na této výstavě byla k vidění veškerá 
technika pro účely hasičů od založení postupně až do dnešní vrcholové 
techniky. Této slavnosti jsme se zúčastnili ve vycházkových uniformách 
s praporem sboru, který byl na výstavě dekorován stuhou 140. výročí 
založení hasičstva. Od organizačního výboru této slavnosti jsme za 
naši účast obdrželi děkovný dopis a pamětní list hasičské slavnosti 
v Litoměřicích 2004 se dvěma medailemi 140 let vzniku dobrovolných 
hasičů. K této slavnosti vyšla kniha “Historické stříkačky - pýcha 
a chlouba hasičů“, do které je náš sbor zařazen. 70. výročí založení 
sboru v roce 1932 a fotografi e zakládajících členů a ruční stříkačky.  
Tento zájezd nám poskytl fi nanční úhradou Obecní úřad Smržov.
    28. srpna byl uskutečněn  tradiční dětský den pro mládež na hřišti 
v Hubílese, kde probíhaly různé hry pro malé i velké s kolem štěstí, 
střelbou ze vzduchovky a občerstvením z udírny. Na říjen plánuje 
ještě SDH sběr železného šrotu, fi nanční výtěžek použijeme na běžné 
výdaje sboru.

                                     Starosta SDH Hubíles J. Vít 

DVAKRÁT Z LIBNÍKOVIC

Sbírka pro charitu
 V prvním červnovém týdnu proběhla sbírka pro charitu. Jako 
vždy se zapojilo  velké množství obyvatel vesnice, zúčastnilo se 
i několik z okolních obcí Librantic a Výravy. Lidé si tak nejen 
pomohou od zbytečných věcí, ale pomohou dobré věci. Vždyť 
oblečení mají charitativní organizace stále málo.

Tradiční hasičské posezení
 Místní hasiči pořádali v červenci tradiční posezení při opékání 
prasete za prodejnou v obci, kde se při popíjení dobrého moku mohli 
všichni přátelsky pobavit. Škoda, jen ta hudba chyběla.

Od října začíná v tělocvičně ZŠ Černilov

CVIČENÍ RODIČE A DĚTI
Cvičení se koná jednou za 14 dní

ve čtvrtek od 16 do 17 hodin, první hodina je 7. října.

Přijďte se podívat

Od října můžete navštívit

INTERNET KLUB
Každý čtvrtek od 16 do 17 hodin

v učebně informatiky
ZŠ Černilov

Ženy a dívky, 
máte možnost navštívit pravidelné hodiny

AEROBIKU
které se konají každé pondělí a středu

od 19,30 hod. v tělocvičně ZŠ Černilov.

Policie informuje
 V minulém čísle jste se na tomto místě mohli dozvědět základní údaje 
ohledně obvodního oddělení Policie České republiky v Třebechovicích 
pod Orebem. Pokračujeme obecnějšími  informacemi.

(pozn. red.)

 Policie České republiky je ozbrojený bezpečnostní 
sbor ČR zřízený zákonem ČNR číslo 283/1991 
Sb., o Policii České republiky, ve znění pozdějších 
předpisů, který plní úkoly ve věcech vnitřního pořádku 
a bezpečnosti a další úkoly v rozsahu a způsobem 
stanoveným právními předpisy. Při plnění svých 
úkolů postupuje také podle Parlamentem schválených, 

ratifi kovaných a vyhlášených mezinárodních smluv, kterými je 
Česká republika vázána.

Policie ČR plní tyto úkoly:

a) chrání bezpečnost osob a majetku,
b) spolupůsobí při zajišťování veřejného pořádku, a byl-li porušen, 

činí opatření k jeho obnovení,
c) vede boj proti terorismu,
d) odhaluje trestné činy a zjišťuje jejich pachatele,
e) koná vyšetřování o trestných činech,
f) zajišťuje ochranu státních hranic ve vymezeném rozsahu,
g) zajišťuje ochranu ústavních činitelů České republiky a bezpečnost 

chráněných osob, kterým je při jejich pobytu na území ČR 
poskytována osobní ochrana podle mezinárodních dohod,

h) zajišťuje ochranu zastupitelských úřadů, ochranu sídelních objektů 
Parlamentu, pokud zákon nestanoví jinak, prezidenta republiky, 
Ústavního soudu, Ministerstva zahraničních věcí, Ministerstva 
vnitra a dalších objektů zvláštního významu pro vnitřní pořádek 
a bezpečnost, které určí vláda na návrh ministra vnitra;  rovněž 
zajišťuje ochranu objektů, pro které taková ochrana vyplývá 
z mezinárodní dohody, kterou je Česká republika vázána,

i) dohlíží na bezpečnost a plynulost silničního provozu a spolupůsobí 
při jeho řízení,

j) odhaluje přestupky,
k) projednává přestupky, pokud tak stanoví zvláštní zákon,
l) vede evidence a statistiky potřebné pro plnění svých úkolů,
m) vyhlašuje celostátní pátrání; přitom je oprávněna zveřejňovat 

údaje nezbytné k identifi kaci hledaných osob,
n) na základě vyrozumění orgány Vězeňské služby České republiky 

provádí úkony související s bezprostředním pronásledováním 
osob, které uprchly z výkonu vazby nebo z výkonu trestu odnětí 
svobody,

o) zadržuje svěřence s nařízenou ústavní nebo uloženou ochrannou 
výchovou, kteří jsou na útěku, a spolupůsobí při jejich 
vyhledávání,

p) zajišťuje pohotovostní ochranu jaderných zařízení, která určí 
vláda ČR, a podílí se na fyzické ochraně jaderného materiálu při 
jeho přepravě podle zvláštního zákona,

q) kontroluje doklady o pojištění odpovědnosti za škodu způsobenou 
provozem vozidla podle zvláštního právního předpisu.

 Policie plní též úkoly státní správy, pokud tak stanoví zvláštní 
zákon.
 Policie plní rovněž úkoly při zabezpečování místních záležitostí 
veřejného pořádku, které jí ukládají příslušné orgány obcí za 
podmínek stanovených zvláštními předpisy.
 Policista při provádění služebních zákroků a služebních úkonů je 
povinen dbát cti, vážnosti a důstojnosti osob i své vlastní a nepřipustit, 
aby osobám v souvislosti s touto činností vznikla bezdůvodná újma 
a případný zásah do jejich práv a svobod překročil míru nezbytnou 
k dosažení účelu sledovaného služebním zákrokem nebo služebním 
úkonem. 



str. 18 Říjen 2004Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko

Oprášeno z kronik

Policisté jsou oprávněni:

 - požadovat vysvětlení
 - požadovat prokázání totožnosti
 - zajistit osobu
 - omezit pohyb agresivních osob
 - odebrat zbraň
 - prohlédnout dopravní prostředky
 - zajišťovat bezpečnost chráněních osob
 - zajišťovat bezpečnost civilní letecké dopravy
 - zajišťovat bezpečnost železniční dopravy
 - zakázat vstup na určená místa
 - vstoupit do živnostenských provozoven
 - otevřít byt nebo jiný uzavřený prostor
 - použít donucovací prostředky a zbraň

     Policista je povinen při výkonu své pravomoci prokázat svou příslušnost 
k policii. Tu prokáže buď služebním stejnokrojem, který je charakterizován 
kombinací tmavomodré a šedé barvy, s identifi kačním číslem, služebním 
průkazem, odznakem služby kriminální policie a vyšetřování nebo ústním 
prohlášením "policie". Ústním prohlášením se však prokazuje pouze ve 
výjimečných případech, kdy okolnosti služebního zákroku neumožňují 
tuto příslušnost prokázat služebním stejnokrojem, služebním průkazem 
nebo odznakem služby kriminální policie a vyšetřování. Jakmile to 
okolnosti služebního zákroku nebo služebního úkonu dovolí, prokáže se 
policista služebním stejnokrojem, služebním průkazem nebo odznakem 
služby kriminální policie a vyšetřování.

kpt. Miroslav Jaroš, Třebechovice pod Orebem

ŠKOLNÍ LÉTA
 

 Černilovská škola, to je pro naši generaci ve 
vzpomínkách obrazně studnice vědění, poznání 
naučení se a přípravy do všedního života. Dnes již 
generace prošlé aktivní zónou pracovního života 
vzpomínají, a to jen, jako všude a většinou u všeho, 
na dobré.
 Při uvolnění vzpomínek na toto období, se musím 
vrátiti k rozhodnutí našich rodičů, otců, představitelů 

obce, k jejich rozhodnutí = Postavíme si novou školu! V knize Černilov 
- minulost a současnost je vše popisováno s pohledem historika. Dávám 
průchod popisu ve vzpomínkách z vyprávění otce (byl v zastupitelstvu, 
později místostarostou a místopředsedou). Zástupci obce se rozhodli 
postavit moderní školu, a to obecnou i měšťanskou se čtyřmi třídami. 
A ještě další krok dopředu v myšlení. Škola to byla újezdní , tzn. i pro 
okolní obce - předběhli dnešní dobu.
 Jako stavař hodnotím školu ještě dnes jako moderní. Byl to 
tzv. švédský systém výstavby. Horizontálně od sebe odděleny 
oba stupně škol. Obecní v přízemí, měšťanská vrchní podlaží. 
Naprosto dokonalá vybavenost pro výuku, a to teoretickou 
(učebny) a praktickou (dílny-učebny, školní zahrada). Venkovní 
cvičiště. Centrální hala pro použití promítací techniky. Opravdu 
řešení předběhlo dobu - systém výuky, audiovizuální technika, 
shromažďovací hala jako aula. Šatny - skvělé řešení nástupu 
- špinavá cesta a výstup, cesta ve školní obuvi. Ve vstupní části 
zařízení bezdotykové k napití studenou vodou.
 Přineslo i řešení sociální otázky pro chudší žáctvo a pro přespolní. 
Škola měla v suterénu školní kuchyň s jídelnou, kde vařila paní 
Součková výborné domácí polévky - laciné. Škola měla ještě další 
raritu - funkci školníka vykonávala námi oslovovaná „Mařenka“. 
Prošel jsem dost škol, ale nikde nebyla školníkem žena - sama a jaký 
pořádek byl ve škole, jaký byl její dozor v šatnách a ve třídách po 
vyučování. A myslím, že nezapomenutelné byly přesnídávky, které při 

školničení Mařenka prodávala - housky od p.Polanského. Je pravda, 
že pro nás chudší děti to byl svátek, když jsme si mohli za 20 haléřů 
koupit housku. Velmi rádi jsme Mařence chodili pro pečivo k pekaři 
- vždy za odměnu byla křupavá houska.
 Nesmím při výčtu výhod výstavby školy zapomenout na technickou 
vybavenost. Málokterá škola měla ve svém areálu prodejnu školních 
pomůcek, kde vládla paní Machová. Dodnes vzpomínám na její 
prodejnu, kde byly k dostání nádherné a kvalitní pomůcky. Chodil 
jsem tam nakupovat i v době svých studií na stavební průmyslovce. 
Měla dodávku popisovacích pér (dámské, redispera a stínovací), 
velmi kvalitní tuže, dokonce i rýsovací péra zn.Daimon, rýsovací 
papíry - kladívkové čtvrtky a pausovací papír.
 V popise historickém jsou konstatována dějinná čísla a data. Tak 
to je i u učitelského sboru. Ale ve vzpomínkách žáků - absolventů 
školy je to jinak. Při srazech jednotlivých tříd a ročníků se vzpomíná 
na jednotlivé učitele jako osobnosti.
 Především pro dnešní generace bych důrazně chtěl uvést 
následující. Rodiče naše učitele měli ve vážnosti a k tomu také nás 
vedli. Nikdy jsem si nemohl dovolit to, co dnešní školáci. A také nutno 
uvést, že učitel v té době byl pan učitel. Obdivuji ještě dnes jejich 
pedagogické umění, jejich odbornou vyspělost a to nejen v předmětu, 
který učili. Jací byli?
 Vzpomínky musím začít u první třídy obecné školy. Sešla se třída 
kluků a děvčat vykulených, takových nezvykle vyhlížejících dětí, dříve 
umouněné děti vesnických „náměstí a ulic“, potoků a nádržek. Dnes 
umytí, nastrojení, načesaní. Přišel pan řídící učitel Dídek - starý pán 
- a začal působit na našem duchu. Především nás myšlenkově spoutal, 
upoutal naši pozornost svým vyprávěním, kreslil šátkový uzlík dědka od 
babičky a jeho nákup na trhu, až z toho vznikla hlava. Ten nám dal základ. 
Naučili jsme se písmena, číst i psát. Škoda, že s námi neuzavřel náš první 
školní rok - zemřel. Nahradil ho mladý pan učitel Medek (z Divce). Pak 
přišla druhá, třetí, čtvrtá a pátá třída. Jednotliví vyučující měli stejný 
základ - program výuky dle osnov a pak housličky a učili nás národní 
písně. Zpívali jsme i dvojhlasně.
 Na měšťanské škole se nám vyučující střídali podle jejich 
odborné aprobace. Mne nejvíce zaujali a v mysli zůstali následující 
učitelé:
 Pan učitel Kuhnel. Třídní, čeština, němčina, dějepis, zeměpis. Jeho 
pedagogická práce byla výtečná, naučil nás, respektive svým uměním 
nás dovedl k tomu, že jsme se rádi učili. A hlavně to byla osobnost 
- skromný a pracovitý, spravedlivý. Pro mne byl vzorem při mém 
nástupu do učitelského stavu, povolání. Také vzpomínám na p. ředitele 
Zemánka, když jsem studoval na stavební průmyslovce, tak matematikář 
Dr.Baloun mně několikráte opakoval otázku: Vy jste studoval dle Vašich 
znalostí matematiky na gymnáziu? Ta černilovská škola ale má vysokou 
úroveň. Pan učitel Kubec - díky jemu jsme prováděli zajímavé ruční 
práce, naučili se psát na psacím stroji, těsnopis. Sám jsem později 
na stavební průmyslové škole ocenil jeho moderní přístup k výuce 
kreslení, kdy s ohledem na záměr žáka určil kreslení = kopíroval 
jsem stavební plány - pohledy školy, které když jsem předložil při 
přijímacích zkouškách, budily obdiv a uznání učitele. Sám hodnotím 
to tak, že pro výuku svého předmětu volil postup, který žáka zaujal 
a byl mu milým. To lze nazvat uměním pedagogické výuky. Nelze 
zapomenout na paní učitelky = Běla Nyklíčková, Uhlířová a Čapková. 
Tato ve svém vysokém věku chodila i na srazy tříd a stále její písmo 
bylo krasopisné. Lze stručné hodnocení provedené s odstupem života, 
kdy jsme tvořili na základech práce našich učitelů, provést s vysokým 
kladným oceněním, vzpomínky s hlubokou úklonou.
 Taková byla černilovská škola, takové bylo naše dětství v ní prožité za 
těžkých časů německé okupace. Němci sundali nápis MASARYKOVA 
JUJBILEJNÍ ŠKOLA, také ho později sundali čeští lidé - fanatici političtí, 
a poděkování naší starší generace patří řediteli školy p. Kudyvejsovi za 
jeho obnovení.
 Ještě dnes při návštěvě školy při srazech třídy a při návštěvě 
Černilova ožijí žákovská léta s učiteli.
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„Snímek ze 30.let je svědkem, že benzínová pumpa na horním konci Černilova nebyla jedinou. Druhá se nacházela u železářství p. Kropáčka“.

BENZÍNOVÁ PUMPA NA DOLNÍM KONCI ČERNILOVA

USEDLOSTI V LEJŠOVCE
ROKU 1840

Čp. Jméno a stav Čp. Jméno a stav 

 1 Václav Vejroch, ch 15 obecní
 2 Jan Cejnar, ch 16 Frant. Hoffmann, ch 
 3 Václav Hejcman, ps 17 Jan Fabián, ch
 4 Jan Hejcman, ts 18 Václav Binar, ch
 5 Jiří Hynek, ch 19 Jan Šrám, ch
 6 Jan Konečný, ch 20 Václav Jandík, ch
 7 Jan Jandík, ps 21 Jan Skalický, d
 8 Jiří Volák, ts 22 Jan Fabián, d
 9 Jan Fabián, ts 23 Jan Volák, d
 10 Václav Košťál, ch 24 Václav Černý, čs
 11 Václav Hrnčíř, zahr 25 Mikoláš Binar, ch
 12 Jan Hynek, ts 26 Jan Cejnar, d
 13 Jan Černý, ch 27 Václav Fabián, d
 14 Jan Tomáček, d  

Vysvětlivky: s = sedlák
 ts = 3/4 sedlák
 ps = půlsedlák
 čs = čtvrtsedlák
 ch = chalupník
 d = domkář 

 Kritéria pro rozlišení těchto kategorií venkovského poddanského 
obyvatelstva byla v Čechách různá a zdaleka ne důsledná. Sedláci 
v širším smyslu drželi přes čtvrt lánu (odtud název čtvrtláník, resp. 
čtvrtsedlák a násl.) a vlastnili aspoň jeden celý potah (pár koní nebo 
volů), s nímž robotovali na panském. Chalupníci, kteří drželi méně než 
1/4 lánu polí, byli spolu s domkáři povinni robotou pěší. Podle velikosti 
selského lánu (18,6 ha) by měli chalupníci hospodařit na polích menších 
než 4,7 ha, ale v praxi se mezi ně někdy řadili i držitelé polí do rozlohy 
20 korců (tj. cca 5,7 ha). Docházelo tak běžně k terminologickému 
překrývání kategorie chalupníků a čtvrtsedláků. 

Podle stabilního katastru (uložen v SÚA Praha).
zpracoval Martin Kareš

Snad závěrem lze vyslovit škole přání:

 V každodenní práci na výchově generací českého národa 
klidné slunečné dny všedních pracovních dnů k práci učitelů, 
uznání společnosti jejich práce, sílu ve vedení výuky z  hlediska 
odbornosti a národní hrdosti, zdravého sebevědomí nad získaným 
vzděláním a příslušností k černilovské škole, českému národu.

 To je z mé strany vzpomínkový hold škole, která mně dala základ 
pro moji životní činnost, vychovala v základních charakterových 
zásadách, zpracovala učením.

Václav Doubek,
Semechnice
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HŘÍŠNÍ LIDÉ ČERNILOVSKA
V DOBÁCH FEUDÁLNÍCH

     Jak úzko muselo být našim předkům, když k nim z některého města 
dolehl zvuk popravního zvonu! Pokud se však přidali k zástupům, 
lemujícím cestu z vězení na popraviště, jen málokdy spatřili opravdu 
bezcitného zločince. Tehdejší společnost zkrátka řadila mezi 
nejtěžší provinění i činy, k jejichž spáchání přispěla spíše lidská 
slabost a velká bída než zlý úmysl. I v těch drsných dobách se 
však často setkáváme se soucitem a odpuštěním ze strany soudců 
nebo poškozených. Následující řádky by měly čtenáře seznámit 
nejen s charakterem starého soudnictví v okolí Černilova, ale 
především s běžným životem i nevšedními starostmi venkovského 
lidu minulých staletí.
 Nejstarší záznamy se nám dochovaly ve spisech církevního 
soudu v Praze. Byl zřízen při pražském arcibiskupství s nejvyšší 
odvolací instancí v Římě a projednával nejen spory duchovních 
nebo poddaných církevních vrchností, ale i ostatních obyvatel 
(zejména v oblasti kacířství, manželství a mravů). Již za vlády 
Karla IV. se u pražské konzistoře zodpovídal černilovský farář 
Dětřich (lat. Theodricus). V září 1373 musel slíbit, že nebude mít 
ve svém domě ani mimo něj konkubíny, nebude navštěvovat krčmy 
a neúčastní se honů a štvanic pod trestem zbavení úřadu a ročního 
vězení. O měsíc později měl spor s jakousi ženou z Prahy, ale ta 
nakonec vzala svou žalobu zpět a slíbila, že ji na něho už nikdy 
nepodá.
 U stejného soudu probíhal v lednu 1392 výslech černilovského 
střídníka* Jana, jenž byl zároveň duchovním v litomyšlské 
diecézi. Před královéhradeckým knězem Zikmundem tehdy 
důrazně popřel, že by střílel z kuše po farnících šípy. Jen jednou 
prý šel po Černilově ozbrojen, a to když nesl samostříl do kostela 
faráři Tyčkovi (lat. Ticzko). Na toho prozradil, že udržuje důvěrný 
vztah s jistou Dorotou a má s ní dva syny a dceru, provdanou za 
kostelníka. Tyčko navzdory střídníkovu svědectví svého úřadu 
zbaven nebyl a v Černilově působil ještě dvanáct let. 
 Mezi příslušníky selského stavu byly menší spory obvykle 
řešeny před vesnickými soudy. Podle instrukce z roku 1603 
měly být pro zaneprázdnění hejtmana „menší nevole časně 
přetrženy a k nápravě přivedeny“ právě rychtářem a konšely. 
Ti bděli nad dodržováním obecních zvyklostí, vrchnostenských 
předpisů i dobrých mravů a za jejich porušení mohli ukládat 
nejrůznější tresty (např. sázení do klády*, peněžité pokuty nebo 
vězení). Rozhodování závažnějších případů svěřovali hejtmani 
soudům okolních poddanských měst. Obyvatelé Černilovska 
tak se svými stížnostmi přicházeli jednak do Smiřic, kde sídlila 
vrchnost, jednak za městskou radou Třebechovic pod Orebem. 
S příběhy těch, kteří se zodpovídali před purkmistrem a radními 
ve vzdálenější Dobrušce, se seznámíme až v některém z dalších 
vydání Zpravodaje.
 Jen některé případy se od vesnických nebo městských soudů 
dostaly do rukou hejtmanům coby vedoucím úředníkům panství. Také 
úloha apelačního soudu v Praze, tedy společné odvolací instance nad 
všemi městskými soudy, byla dlouhou dobu zanedbatelná. Během 
šestnácti let od jeho založení (1548) k němu přišly sice desítky 
rozsudků z Hradce Králové, ale jen po jednom z poddanských 
měst Třebechovic a Dobrušky. Situace se podstatněji změnila až po 
bělohorské bitvě. Tehdy získal apelační soud nejen právo přijímat 
odvolání od vrchnostenských soudů a potvrzovat jejich rozsudky 
v těžších věcech, ale vzrostl i jeho vliv na větší města (v Hradci 
Králové musel být předem schvalován výkon útrpného a hrdelního 
práva od března 1637).
 Roku 1621, kdy už v Evropě zuřila třicetiletá válka, ukradl Urban 
Zilvar z Librantic 80 kop míšeňských grošů z pokoje Jana Hranického 
z Hradce Králové. Vážený měšťan nejdříve požadoval, aby byl mladý 
provinilec coby zloděj pověšen, ale po četných prosbách ze strany 
Urbanova otce Jana Zilvara souhlasil s přátelským porovnáním. Jan 
Zilvar slíbil, že za svého syna uhradí do dvou let veškerou škodu 
a před smiřického hejtmana přivedl pět sousedů z Librantic a po 
jednom z Výravy a Černilova. Ti se sice zavázali, že budou ručit 

„rukou společnou a nerozdílnou“, ale Zilvar nakonec sám v řádných 
termínech celou sumu splatil. 
     Jednoho letního dne roku 1623 prodával ve výravské krčmě (dnes 
čp. 1) svůj dobytek libřický rychtář Duchoslav Dušek. Za jedním ze 
stolů tehdy seděl i místní řezník, neblaze proslulý Václav Maláně 
jinak Fruka. Přestože sám často obchodoval s nezdravým dobytkem, 
začal se s pohrdáním vyjadřovat o Duškově zboží, samotného 
rychtáře nazýval lotrem a zrádcem a tvrdil, že je horší než kat, co 
na šibenici věší. Dušek požádal výravského rychtáře Pavla Hojného 
(† 1630), aby zakročil, využil svých pravomocí a nechal řezníka 
uvěznit. Když u svého příbuzného nepochodil, sám popadl džbán 
a v rozčilení jím udeřil řezníka do hlavy tak silně, „až z ní krev 
lila“. Zraněný Maláně se pak za vydatné pomoci své ženy na 
starce vrhl, bil ho a rval jeho šediny. Vlastnímu úrazu nevěnoval 
pozornost, dál sekal a prodával maso, chodil „kde se mu líbilo“, 
až za několik dní zemřel. Duchoslav Dušek byl v srpnu 1623 
obviněn z „výtržnosti k mordu podobné“ a městským soudem 
v Třebechovicích bez milosti odsouzen. Situace byla vážná, 
a tak rychtář sepsal se svým právním přítelem odvolání 
adresované samotnému majiteli panství Janu Rudolfu 
Trčkovi z Lípy. Tvrdil, že třebechovičtí radní popřáli sluchu 
jen žalující straně a nepřihlédli ani ke skutečnostem, že 
„hanění člověka na poctivosti dobře zachovalého je jedovaté“ 
a že Maláně podlehl zranění spíš vinou svého pozdějšího 
lehkovážného chování. Trčka se pro mnohé zaneprázdnění 
nemohl s případem důkladněji seznámit, a tak poručil, aby 
se strany k oboustranné spokojenosti porovnaly. V přátelské 
neboli „úbrmanské“ smlouvě se Duchoslav Dušek zavázal 
vyplatit vdově Anně Maláňové a jejímu synovi do Vánoc 1625 
celkem 100 kop českých grošů. Sám si pro sebe a svou rodinu 
zajistil zachování cti a dobrého jména.   
     Dne 7. ledna 1624 se měla v Libřicích konat velkolepá svatba 
Duškovy dcery s mladým Nejdrem, synem hospodáře z Bolehoště. 
Když se začaly poháry plnit vínem, nikdo ze svatebních hostů 
netušil, že se tato první masopustní neděle zapíše do jejich pamětí 
černým písmem. Viníkem se tentokrát stal značně podnapilý 
bolehošťský rychtář Michal Zábranský, který během hostiny 
vystřelil ze své muškety dvě kulky tak nešťastně, že smrtelně 
zranil Kateřinu Rebelkovou z Lejšovky. Vzhledem k jejímu 
těhotenství zažaloval vdovec Jan Rebelka jinak Novotný před 
třebechovickým soudem Zábranského dokonce z dvojnásobného 
mordu. Ve skutečnosti šlo však o prosté zabití, protože nebohou 
Kateřinu rychtář bezpochyby zbavit života nechtěl. Ve své 
rozsáhlé obhajobě navíc zpochybňoval žalobu tvrzením, že při 
tom svatebním veselí i mnoho dalších z ručnic a mušket střílelo, 
a to téměř nad jeho hlavou. Jestli musel kat navzdory těmto 
skutečnostem použít svou obávanou sekeru, nám pravděpodobně 
zůstane utajeno.
 Libřický rychtář Duchoslav Dušek (původním jménem 
Dušek Hejcman) patřil k nepřehlédnutelným osobnostem starého 
Černilovska. Narodil se v rodině tehdy nejbohatšího výravského 
sedláka, ale roku 1597 si koupil zahradu v Libřicích a o pár let 
později i statek čp. 1, tedy libřickou rychtu a krčmu. Jeho vliv na 
společenské dění rostl přímo úměrně se zámožností. Už v prosinci 
1623 (tedy krátce po tragické události ve Výravě) byl schopen 
dodat pro koně vojenských posádek v Jaroměři oves v hodnotě 
neuvěřitelných 2000 kop míšeňských grošů. Roku 1628 se však 
zapojil do rozsáhlého selského povstání, které zachvátilo trčkovská 
panství na Hradecku. Celkem přes 500 sedláků bylo pobito 
a tresty na šesti stovkách zajatých byly často opravdu kruté. 
Dopadeným se zbraní v ruce byly v lepším případě uřezány 
nosy a uši a na zádech vypálen cejch, v horším byli pověšeni 
kolem cest. Téměř sedmdesátiletého rychtáře Duška tentokrát 
jeho vysoké postavení nezachránilo a pro „nešlechetné, hrozné 
a ohavné přečinění a rebelování proti své milostivé vrchnosti“ 
byl odsouzen k nejvyššímu trestu. Na příkaz regenta trčkovských 
panství Jindřicha mladšího Kustoše ze Zubří a Lipky byl v dubnu 
1628 konfi skován i jeho bohatě vybavený libřický statek v hodnotě 
520 kop českých grošů. Majetkem vrchnosti se stal i jeden valach, 
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2 tažné klisny, hříbě, 6 dojných krav, 5 jalovic, 4 telata, 4 ovce, 
3 jehňata, 5 prasat, 11 slepic s kapounem a 3 husy. Nejtučnější 
sousto však představovalo zmiňovaných 2000 kop gr. míš., které 
si po Duškově „zlé smrti“ vyzvedla od pánů jaroměřských sama 
hraběnka Marie Magdalena Trčková.     
     Podstatně šťastnější konec měly další dva případy, které se odehrály 
ve Smiřicích. Roku 1681 přišel podnapilý Václav Jaroš do smiřického 
mlýna, kde byl zaměstnaný, a mlynáře Daniela Hostinského 
„nenáležitými slovy poctil, do hlavy udeřil, za vlasy a bradu rval“. 
Slovně napadal i přítomného Jana Tvrdice z Bukoviny, a tak byl 
na příkaz hejtmana smiřického panství zavřen do městské věznice. 
Když vystřízlivěl, úpěnlivě mlynáře žádal o prominutí. Za svého syna 
naléhavě a s pláčem prosil i Jiří Jaroš (sedlák z později zaniklého 
černilovského statku čp. 20), a tak třiapadesátiletý mlynář Václavovi 
odpustil. Na důkaz přátelství se podle tehdejšího zvyku uznali za 
poctivé lidi a připili si „truňkem“ piva. 
     Koncem září 1686 přijeli do Smiřic divecký krčmář Pavel Pultar 
a jeho šenkýř Václav Provazník, aby před posvícením doplnili své 
zásoby. Ve smiřickém pivovaru uložili na vůz sudy s pivem a poté 
se stavili pro sůl a křídu u kupce Václava Kratochvíla. S kvalitou 
soli však krčmář Pultar spokojen nebyl a nechal se slyšet, že jinde 
kupuje lepší. I zeptal se ho Kratochvíl, kde vzal tu privilej, aby 
kupoval sůl jinde než ve smiřické solnici. Po krátké hádce popadl 
hůl a vyhnal oba své zákazníky z krámu. Vzápětí šel oznámit 
mladšímu rychtáři, že došlo k porušení solního majestátu, který 
Smiřicím udělil už roku 1644 Matyáš Gallas. Krčmář Pultar byl 
uvězněn, ale šenkýř Provazník zašel se stížností proti postupu 
městské rady přímo na zámek. Vrchnostenští úředníci uvěřili jeho 
zkreslenému vylíčení průběhu sporu a dali příkaz ke krčmářovu 
propuštění. Až v březnu 1687 byli všichni zúčastnění na příkaz 
hejtmana smiřického panství předvedeni před purkmistra a radní. 
Diveckým bylo důrazně připomenuto, že brát sůl odjinud než ze 
smiřického skladu je trestné a šenkýř byl navíc napomenut, aby 
podruhé „pány ofi círy“ lživě neinformoval. Na úhradě právních 
škod se nakonec musel podílet i Václav Kratochvíl, protože během 
hádky uhodil šenkýře holí. 

     Rozsudky hrdelních soudů vykonával kat se svými pomocníky. 
Byl považován za osobu sníženého stavu, za posledního člověka 
ve městě a styk s ním zbavoval cti. V kostele měl vyhrazeno 
oddělené místo, návštěvu krčmy musel vždy předem ohlásit, mohl 
se ženit jen s dcerami jiných katů a se svou rodinou bydlel v tzv. 
katovně za hradbami města. Ne každé město však mělo vlastního 
„mistra popravčího“. Konkrétně do Třebechovic dojížděli kati 
z Hradce Králové a někdy i z Dobrušky. V srpnu 1624 se zde 
jistý vězeň odmítal přiznat ke krádeži klisen, a tak městská rada 
rozhodla o jeho mučení: „Z té příčiny...žádáme, abyste mistru 
popravnímu, který při městě Smiřicích zůstává, dostatečně 
poručili, aby buď ještě na noc aneb zítra brzy ráno k nám se najíti 
dal a co jemu od práva poručeno bude, vykonal.“ Během takových 
návštěv Třebechovic pobýval nedaleko dnešní školy v místech 
ulice Na Katovně a mučení prováděl ve sklepě městské radnice. 
Podle předpisu z dob vlády Jiřího z Poděbrad měl být podezřelý 
napínán na skřipci tak, aby mu ruce z kloubů „vystúpily“ a pokud 
se nepřiznal, došlo na pálení těla svíčkami, aby „znamenitý 
pryskýř naskočil“. Časem byl skřipec nahrazen ještě důmyslnějším 
nástrojem, tzv. žebříkem.  

     Závěrem uvedeme několik zajímavých zpráv o ponurých 
místech, kde se život mnohých odsouzenců uzavíral. Popraviště, 
která musel mít povinně každý hrdelní soud, stávala vesměs za 
městem. Smiřická šibenice dokreslovala svou chmurou obraz 
krajiny za pozdější Liebigovou třídou nedaleko Holohlav. Na 
jejím místě dnes stojí velký kříž natřený červenou barvou (odtud 
lidové pojmenování „U Červeného kříže“). K vykonání první 
popravy, která se ve Smiřicích konala až roku 1725, byl ještě 
pozván kat z Dobrušky. Obyvatelé Třebechovic nazývali dlouhou 
dobu jako „Šibeniční“ nynější třídu Československých legií. 
Právě po té byl totiž odsouzenec veden k šibenici, umístěné na 
Bědovickém kopci. 

     Za vlády Marie Terezie byl značně omezen počet měst, která 
mohla ukládat trest smrti. Roku 1765 došlo ke zrušení hrdelního 
práva v Dobrušce, Třebechovicích i ve Smiřicích, odkud bylo 
přeneseno do Hradce Králové. Za Zámostím napravo od cesty 
na Malšovice stála šibenice a místo popravní až do roku 1788. 
Podle císařského nařízení z 8. července však měly být všechny 
tyto hrozivé symboly feudální justice „v nic uvedeny a spáleny“, 
a tak i královéhradecký magistrát přikázal starou šibenici 

Muž vyšetřovaný na skřipci r. 1539 (vlevo) a na žebříku společně 
s pálením ohněm r. 1768 (vpravo).
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rozbořit. Dubové trámy a čtyři kola se zbytky ztrouchnivělých 
kostí popravčí mistr na místě zakopal a cihly z podezdívky 
pod šibenicí byly prodány. Z města zmizely i mučicí nástroje, 
pranýř, klády i železné klece, kam byli zavíráni provinilci proti 
mravopočestnosti a nepoctiví řemeslníci a obchodníci.

Vysvětlivky:

klády = dva trámy s vydlabanými otvory pro nohy, resp. ruce 
(používány k disciplinárnímu potrestání vězně nebo k jeho zajištění 
před útěkem); kopa českých grošů = 2 kopy grošů míšeňských; 
střídník = v dřívějších dobách zástupce faráře 
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SOA Zámrsk, fond Velkostatek Smiřice, kn. 3097
SOkA Hradec Králové, fondy Archiv města Hradce Králové, inv. 
č. 514; Archiv města Třebechovic pod Orebem, inv. č. 336 - 338; 
Městský úřad Smiřice, inv. č. 14
SÚA Praha, fond Apelační soud, inv. č. 97
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Došlo po uzávěrce

TURISTICKÝ KROUŽEK
PŘI ZŠ ČERNILOV

 V loňském školním roce jsme na naší škole 
založili turistický kroužek. Přihlásilo se nám asi 
dvacet dětí a společně jsme během roku podnikli 
spoustu zajímavých výletů. Začali jsme loni 
na podzim jednodenním výletem do Litic a na 
Potštejn. Tenkrát nám počasí moc nepřálo, ale 

přesto jsme si cestování užili a těšili se, co přinese jaro. 
 S prvními teplými slunečními paprsky jsme vyrazili do Slatiňan. 
Prohlédli jsme si hřebčín, prolezli Kočičí hrádek a zahráli si šiškovou 
válku. O čtrnáct dní později jsme se vydali opačným směrem - na 
Kuks. Uchvátil nás nejen Braunův Betlém uprostřed kouzelného 
lesa, ale hlavně poutavý a vtipný výklad pana průvodce v samotném 
Hospitalu. 

 V květnu nás čekal víkendový výlet do Toulovcových maštalí 
u Proseče u Skutče. V pátek jsme se „ulili“ ze školy, protože 
cesta byla dlouhá a náročná, a hned ráno jsme nasedli na autobus 
směr Hradec Králové. Odtud jsme potom pokračovali přes 
Pardubice a Chrudim přímo do Proseče. Ubytovali jsme se v nově 
zrekonstruované ubytovně Toulovec, kterou provozuje sdružení 
obcí Toulovcovy maštale. Ještě odpoledne jsme si prohlédli okolí 
a zahráli si různé hry. Druhý den nás čekala náročná túra. Ušli jsme 
přes 20 km! Ale stálo to za to. Procházeli jsme skalami, prohlíželi 
si různé skalní útvary, kochali se nádhernou přírodou. Když jsme 
došli  k zámku Nové Hrady, který byl v polovině cesty, byli jsme 
tak unaveni, že jsme hledali, jestli nám zpět jede nějaký autobus. 
Bohužel, zrovna v sobotu nejelo vůbec nic. Museli jsme po svých, 
ale nakonec jsme to zvládli. V neděli jsme si dopoledne pořádně 
odpočinuli, zabalili věci a hurá domů.

 V červnu jsme absolvovali výlety 
dva. Nejdříve dvoudenní do Českého 
ráje. Jeli jsme v sobotu ráno vlakem 
na Hrubou Skálu. Potom, co jsme si 
prohlédli zámek, vyrazili jsme na hrad 
Valdštejn. Večer jsme se přemístili do 
Jičína a přespali v K - klubu ( Dům dětí 
a mládeže). Ráno jsme navštívili jičínské 
muzeum. Tam se nám moc líbilo. Mají 
tam spoustu věcí, na které se může sahat 
a vyzkoušet si, jak fungovaly. Odpoledne 
jsme se vykoupali v místním krytém 
bazénu, takže jsme se tentokrát vrátili 
domů čistí. Poslední výlet byl - podle 
účastníků - nejlepší. V pátek večer jsme 
se sešli ve škole a přespali tam. Ráno 
jsme vyrazili na kolech na okružní jízdu 
Černilov - Třebechovice pod Orebem 
- rybník Výskyt (v hradeckých lesích) - 
Svinary - Černilov. Cestou jsme si opekli 
buřtíky a také jsme pěkně zmokli. 
 Letos kroužek znovu vyrazil na putování 
za krásami naší malé zemičky. V září jsme 
byli na tři dny v Orlických horách . Ale to je 
dlouhé vyprávění, takže Vám to povíme zase 
příště.

Iva a Pavel Kovářovi 



Společenská kronika

ZPRÁVY Z MATRIKY

Jubilea v obci Černilov

červen část obce věk
Ludmila Vrbenská Černilov 85  
Růžena Klosová Černilov 91
František Jukl Černilov 75
Stefanie Turková Černilov 75
Marie Fiedlerová Černilov 75

červenec
Alžběta Veselovská Černilov 94
Božena Hejcmanová Černilov 75
Pěvuška Jaklová Černilov 75

srpen
Pavel Turek Černilov 75

září
Josef Adamíra Bukovina 75
Václav Vrátný Černilov 85
Antonie Týfová Černilov 90
Jaromír Klemens Černilov 80
Marie Prokšová Újezd 75

Jubilea v Libníkovicích

leden část obce věk
Josef Horák Horní Černilov 75

únor
Jindřich Žabka Borovice 60

březen
Josef Vranka Horní Černilov 70
Jiří Vavřínka Libníkovice 70

duben
Josef Veselovský Libníkovice 90

srpen
Milada Veselovská Libníkovice 80

Z našich řad odešli

květen                               část obce věk

Antonín Kunsta Libníkovice 59

červen
Anežka Hrubá Libníkovice 94

červenec
Hana Lorencová Borovice 77

Jubilea v obci Skalice

červenec část obce věk
Pultrová Anna Skalice 5 92 let

srpen 2004:
Schejbalová Anna Skalička 31 75 let
Adámková Marie Skalice 88 80 let
Šrámová Božena Skalice 59 92 let
Machková Anna Skalice 85 94 let

září 2004:
Kusá Marie Skalice 86 60 let

Jubilea ve Smržově

  část obce datum věk  
Josef Volák Smržov 03.07 72 let
Berthold Wagner Hubíles 08.07 73 let
Růžena Pražáková Smržov 14.07 75 let
Marie Kučerová    Hubíles       15.07           76 let
Václav  Pařízek      Smržov        16.07            70 let
Miroslav Zlesák       Smržov       08.08            71 let
Danuše Spatzierová   Smržov        12.08           60 let
Rudolf Semerák      Smržov       15.08            73 let
Marie Schejbalová    Smržov       16.08            94 let 
Josef Fikr       Hubíles 17.08 79 let
Ladislav Pazderka     Smržov       18.08            71 let  
Anna Černá      Hubíles       24.08            76 let 
Marie Aixnerová     Smržov       29.08            77 let
Anna Sedláčková   Hubíles       13.09            85 let
Miluše Havlová      Hubíles       08.09 70 let

Jubilea a narození ve Výravě

Jubilea: 
Jana Hofmanová 60 let
Oldřich Knittel 60 let
Josef Hroch 60 let
Václav Hlavsa 65 let
Brigitta Rýdlová 65 let
Josef  Jeřábek 75 let
Marie Konvalinová 75 let
Růžena Šrámková 80 let

Narození: 
Marek Hejcman nar. 26.7.2004
Michal Hejcman nar. 26.7.2004

Vzpomínka na p. Jaroslava Horáka

 Z posledního výtisku Zpravodaje jsem se dověděl, že zemřel pan 
Jaroslav HORÁK. Prosím o uveřejnění následující vzpomínky na něho:

 Vedle jeho odborných vlastností a schopností zdobených jeho 
lidským šarmem s úctou vzpomínám na něho v souvislosti příhod, které 
charakterizovaly jeho osobnost. Za doby válečné vřavy sám osobně 
obcházel zemědělské dělnice a žádal o výpomoc na jeho polích. Jeho 
žádost byla většinou žen vyslyšena. Maminka ráda u něho pracovala, 
velmi si vážila jeho přístupu k chudým lidem. Dostali úhradu ihned po 
skončení práce. Překvapení pro všechny bylo, když před vánočními svátky 
přijel, aby ještě jednou jim poděkoval a přinesl zdarma vánoční pozornost: 
několik kilo mouky a masa. To bylo ve válce, kdy byl lístkový režim.
 Druhá vzpomínka je také z válečných let. Po příchodu domů ze školy 
rodiče vyprávěli o tom, jak němečtí vojáci shromáždili občany - muže do 
Sokolovny a ženy s dětmi do Orlovny. Cosi hledali a dle vyprávění otce 
nebylo to příjemné a mělo to špatný průběh. Vše zachránil p.Jaroslav 
Horák. Čím? Provedl pohoštění velitelů Němců, také i balíčky a ti 
odejeli. Černilovští někteří občané mu toto splatili věcí, která je známá. 
Dokonce se ani neštítili rozebrati jejich osobní majetek a jej používati. 
Ložní prádlo mělo vyšité monogramy paní Horákové.
 Při přečtení oznámení ve Zpravodaji jsme vzpomínali na jejich 
návštěvu u nás v Semechnicích a i naši u nich. Oba dva vzácní lidé, 
obdivuji jejich morální sílu přežití fyzického a psychického nátlaku, 
který museli prožít. Skláním se před jejich pracovitostí, kterou projevili 
po návratu - říkali, musíme dohnat to,co nám bylo odepřeno a sebráno.

Václav Doubek
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Omluva
 V minulém čísle zpravodaje ve společenské kronice došlo k tiskové 
chybě u jubilea p. Vosykové ze Skaličky, která oslavila 60 let. Tímto se 
omlouváme
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NABÍDKA PLOŠNÉ INZERCE VE ZPRAVODAJINABÍDKA PLOŠNÉ INZERCE VE ZPRAVODAJI
PRO FIRMY I JEDNOTLIVCE!PRO FIRMY I JEDNOTLIVCE!

1250 VÝTISKŮ - ZDARMA DORUČENÝCH TÉMĚŘ 
DO VŠECH DOMÁCNOSTÍ V MIKROREGIONU 

ČERNILOVSKO A OBCE SKALICE.

Orientační ceny:
DO 20 CM2  90 KČ90 KČ                 DO 50 CM2      240 KČ240 KČ
DO 1/8 STRANY  300 KČ300 KČ       1/4 STRANY      450 KČ450 KČ

1/2 STRANY             600 KČ600 KČ

CELÁ STRANA         1200 KČ    1200 KČ

V PŘÍPADĚ VÍCE ŽADATELŮ O INZERCI JE MOŽNO 
UVEŘEJNIT INZERÁTY UVNITŘ ČASOPISU,

A TO S 30% SLEVOU
Bližší informace o způsobu inzerování

na OÚ v Černilově
dále na tel. 495 431 485 nebo 723 019 759

či e-mailu: dana.hoff@volny.cz        (p.Hoffmannová)

T R U H L Á Ř S T V ÍT R U H L Á Ř S T V Í
JIŘÍ PLHALJIŘÍ PLHAL - LIBŘICELIBŘICE

Výroba:

OKEN, DVEŘÍ,OKEN, DVEŘÍ,
KUCHYNĚ NOVÉ I RENOVACE STARÝCHKUCHYNĚ NOVÉ I RENOVACE STARÝCH

VESTAVĚNÉ SKŘÍNĚ, SCHODY, OBKLADYVESTAVĚNÉ SKŘÍNĚ, SCHODY, OBKLADY
Pokládka plovoucích podlahPokládka plovoucích podlah

Montáž a doprava zdarma!

Tel. 604 652 130

    

VOŠ, SOŠ a SOUVOŠ, SOŠ a SOU
v Kostelci n. Orl., Komenského 873

tel: 494 323 711 E-mail: szes@szeskostelec.cz www. szeskostelec.cz

D E N  O T E V Ř E N Ý C H  D V E Ř ÍD E N  O T E V Ř E N Ý C H  D V E Ř Í

Pro školní rok 2005/2006 nabízíme studium:
sobota 27. 11. 2004 (8.00-12.00hod.)     pátek 7. 1. 2005 (12.00-16.00hod.)

1) AGROPODNIKÁNÍ
 (41-41-M001) nutné je lékařské potvrzení
 Po 2 letech společné výuky si studenti volí od 3. ročníku  
 specializaci a) nebo b)

 a) ZEMĚDĚLSKÝ  A  LESNÍ  PROVOZ - maturitní
 b) CHOVATELSTVÍ  A  KYNOLOGIE - maturitní

2) EKOLOGIE  A  OCHRANA  KRAJINY
 (16-01-M004) - maturitní

3) PŘÍRODOVĚDNÉ  LYCEUM - (78-42-M006)  
 maturitní - probíhá povolovací řízení

1) MECHANIK ELEKTROTECHNICKÝCH
 ZAŘÍZENÍ (26-52-H004) - kvalifikace dle vyhlášky
  50/78 Sb. - tříletý učební obor se zaměřením na a) nebo b)

    a) MONTÁŽE A SERVIS CHLADICÍ
  A KLIMATIZAČNÍ TECHNIKY
    b) MONTÁŽE A SERVIS DOMÁCÍCH
  ELEKTRICKÝCH SPOTŘEBIČŮ 

2) PODNIKÁNÍ V TECHNICKÝCH     
 POVOLÁNÍCH (64-41-L515) - dvouletá maturitní  
 nástavba pro absolventy učebních oborů

Součástí areálů obou škol jsou moderní internáty, tělocvičny a vlastní stravovací zařízení s celodenní stravou.

A)  v „Zemědělské škole“ ul. Komenského 873
 - čtyřleté maturitní obory

B)  v „Centru chladící a výpočetní techniky“ ul. Havlíčkova 156
Tel.: 494 323 741 - E-mail: cop.sekretariat@tiscali.cz - http://copchkt.wz.cz


